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INFORMAČNÍ NOVINY MIKROREGIONU NĚMČICKO

Vážení občané Mikroregionu Němčicko,
měsíc prosinec, je měsícem bilancování a hodno-
cení roku. Myslím si, že rok 2015 byl pro nás úspěš-
ný. Vždyť zdařilé investiční akce mluví za vše. 

Všichni se snažíme získat fi nanční prostředky 
pro zvelebování našeho životního prostředí. Děti 
se mohou radovat z  nových hřišť a  škol, občané 
si pochvalují opravené komunikace a  spolky se 
radují z podpory občanů při sportovních a kultur-
ních akcích, které se v našem mikroregionu konají.

Samozřejmě, že není všechno ideální, je stále 
co zlepšovat, ale doufám, že společně se nám po-
daří zajistit plnohodnotný život pro naše občany, 
kteří ocení přátelské zázemí, které velká města ne-
mohou svým občanům nabídnout.

Přeji nám všem, abychom byli úspěšní v získá-
ní fi nančních prostředků z  vypsaných dotačních 
programů v roce 2016, přeji nám všem, abychom 
jsme se rádi setkávali při různých akcích, které 
pro nás připravují naše spolky, přeji nám všem, 
abychom byli ve zdraví obklopeni  svou rodinou 
a přáteli. A těm, pro které je toto přání nesplnitel-
né, přeji hodně krásných vzpomínek na své blízké. 

Přeji všem Vánoce plné štědrosti, pohody, lás-
ky, klidu a v novém roce přeji všem mnoho štěstí 
a zdraví.

Bohumila Charvátová
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MAS Hanácký venkov

Vážení a milí čtenáři,
Již podruhé v  tomto roce se naší 

organizaci dostává vzácné příležitosti 
informovat Vás o  aktuální i  uplynulé 
činnosti. Za tuto možnost si dovolím 
hned v úvodu tohoto článku velmi po-
děkovat Mikroregionu Němčicko, který 
občasník Cesta vydává.

Změna názvu MAS

V září letošního roku, po necelých 
deseti letech existence, mění naše or-
ganizace svůj název. Dosavadní „MAS 
Na cestě k prosperitě“ nahrazuje „MAS 
Hanácký venkov“. Cílem změny je lep-
ší geografi cká identifi kace, připomín-
ka venkovského a  regionálního pojetí 
činnosti a rovněž přihlášení se k historii 
a tradicím regionu.

Název jakékoliv organizace (a míst-
ní akční skupiny v tomto nejsou výjim-
kou) jistě není a  zdaleka nemůže být 
tím nejdůležitějším či nejvíce určujícím 
ukazatelem její činnosti či jejího vní-
mání ze strany členů, partnerů a  ve-
řejnosti. Přesto je v  mnoha ohledech 
podstatným a základním prvkem, často 

spoluutváří první dojem, může mnohé 
napovědět o svém nositeli a umožňuje 
lépe či hůře také ztotožnění členů orga-
nizace s ní samotnou.

Haná, jakožto jedna z  nejstarších 
národopisných oblastí na Moravě, se 
rozkládá na rozsáhlém území s  řadou 
místních specifi k, kdy v některých čás-
tech lze dodnes cítit silnou folklorní 
tradici a  jinde zase tato tradice téměř 
vymizela. Nicméně podstatné je, že 
samotné geografi cké určení Hané, ať 
už zmíníme Komenského mapu Mora-
vy z  roku 1627, Ottův slovník naučný 
z  roku 1896, vymezení Karla Chotka 
z roku 1923 či jiné pozdější práce, vždy 
zahrnuje celé území naší MAS právě do 
národopisné oblasti Haná.

Druhá část nového názvu – „ven-
kov“ – hovoří o jednoznačném charak-
teru našich obcí, potažmo povaze celé-
ho území. To leží v oblasti mezi většími 
městy Prostějov, Vyškov a  Kroměříž. 
V  naprosté většině případů jej tvoří 
malé či menší obce, jež si uchovávají 
příjemnou venkovskou atmosféru, ve 
které, doufejme, brzy zdomácní i nový 
název MAS.

Využití bioodpadu 

v obcích MAS…

Ve druhé polovině letošního roku 
realizovala místní akční skupina v úzké 
spolupráci se sedmnácti obcemi regi-
onu projekt „Využití bioodpadu v  ob-
cích MAS…“, zaměřený na pořízení 
domácích kompostérů a také obecních 
štěpkovačů. Do projektu bylo zapoje-
no 17 členských obcí MAS, pro jejichž 
účely bylo pořízeno celkem 1.316 kusů 
kompostérů a osm kusů štěpkovačů či 
drtičů dřevní hmoty. Celkové náklady 
projektu dosáhly výše 4.936.312,- Kč, 
přičemž 90% dotace byla již schválena 
a proplacena ze strany Ministerstva ži-
votního prostředí ČR a  Státního fondu 
životního prostředí ČR. Dofi nancování 
projektu ve výši 10% nákladů kryjí pří-
spěvky jednotlivých zapojených obcí, 
dle rozsahu jim určeného vybavení.

Jako dodavatel veškerého pořizo-
vaného vybavení byla vybrána zlín-
ská společnost ELKOPLAST CZ, s.r.o., 
která patří mezi významné evropské 
výrobce a  dodavatele ocelových, plas-
tových i  sklolaminátových kontejnerů 
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Kompostér řady profi  (premium), 
ilustrativní foto

a  nádrží. Samotné kompostéry distri-
buované mezi občany našeho regionu 
byly vyrobeny v Rakousku a spadají do 
nejvyšší kvalitativní kategorie daného 
sortimentu. Kupř. maloobchodní cena 
daného typu 900l kompostéru stan-
dardně převyšuje 4.000,- Kč (v rámci 
projektu 3.025,- Kč). Finanční náročnost 
je ovšem vykompenzována zesílenou 
tloušťkou stěny, odolností vůči vlivům 
počasí a životností více než 20 let. Kom-
postéry byly mezi občany distribuová-
ny spolu s  návodem na použití a  prů-
vodcem správným kompostováním, 
záruka na ně je v délce 5 let. 

Výrobcem tří štěpkovačů a  pěti dr-
tičů dřevní hmoty, které byly v  rámci 
projektu rovněž pořízeny, je pak česká 
fi rma LASKI, s.r.o., která patří mezi před-
ní výrobce profesionální komunální 
techniky. Společnost sídlí ve Smržicích, 
nedaleko Prostějova, má velmi dobré 
reference, dostupný servis a  zaměst-
nává více než 60 lidí z regionu. Rovněž 
i na tuto techniku byla sjednána záruka 
v délce pěti let.

Projektem pořizované vybavení 
bylo dodáno do jednotlivých zapoje-
ných obcí v  průběhu října 2015. Obce 
pak již zajišťovaly samotnou distribuci 
kompostérů mezi občany a  s tím spo-
jené formální náležitosti. Chtěl bych na 
tomto místě velmi poděkovat předsta-
vitelům a  pracovníkům obcí za spolu-
práci v průběhu příprav, realizace i bu-
doucích aktivit, jež se k projektu pojí. 

Vážení a milí čtenáři, tolik tedy z ak-
tuální či uplynulé činnosti. Samozřej-
mě, že řada dalších úkolů a aktivit nás 
nyní opět čeká a při další příležitosti Vás 
o nich budeme rádi informovat. 

Dovoluji si Vám však závěrem toho-
to článku především popřát příjemné 
prožití vánočních svátků. Věřím a dou-
fám, že i  v této uspěchané a  pro svět 
nesnadné době, si většina z Vás najde 
čas na odpočinek, na příjemné chvíle 
strávené s rodinou a svými blízkými. Ať 
už se tak stane u štědrovečerního sto-
lu nebo třeba i  ve vzpomínkách, které 
jsou stejně tak cenné…

Dominik Vlč
ředitel kanceláře MAS  
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Rozsvícení vánočního stromu 

V  sobotu 28. 11. 2015 se konalo tradiční rozsvícení  vánočního 
stromu v naší obci.  Před  rozsvícením stromu vystoupili na tomto 
setkání  žáci základní školy a děti mateřské školy se svým progra-
mem, který byl oceněn potleskem všech přítomných. Po skončení 
této části programu se při písničce rozsvítil vánoční strom. Násled-
ně děti se svými rodiči poslali svá přání Ježíškovi, pomocí létajících 
lampiónů štěstí. Účastníci této akce obdrželi do svých domovů 
vánoční  pozdrav v  podobě nazdobeného perníku s  vánočním 
symbolem. Na zahřátí se podával punč a  čaj, který v  chladném 
počasí přišel vhod. Návštěvníci akce se rozcházeli do svých domo-
vů příjemně naladěni vánoční atmosférou. Poděkování patří učin-
kujícím a všem, kteří se podíleli na přípravě a zdárném průběhu 
celé akce.

Pavel Drnovský

Setkání seniorů

Druhou sobotu v červnu 2015 jsme 
připravili pro naše seniory další tradiční 
setkání v místní sokolovně. Na úvod byli 
přítomní seznámeni s děním v naší obci, 
další informace poskytli přizvaní zástup-
ci Charity Prostějov, o  možnostech po-
skytování zdravotních a pečovatelských 
služeb v  našem regionu. Zavzpomínat 
si na dávné časy mohli účastníci pose-
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Dobromilice

zení při promítání  fotografi í 
z  dob minulých. V průběhu 
odpoledne proběhla také dis-
kuse a  byly zodpovězeny do-
tazy, které se týkaly nejen naší 
obce. Samozřejmě nechybělo 
občerstvení a k dobré náladě 
nám zahráli a  zazpívali man-
želé Nikodýmovi z  Kojetí-

na. Přítomným 
seniorům se pose-
zení při skleničce 
nejen dobrého 
vína líbilo a odchá-
zeli domů spokoje-
ni a v dobré náladě. 
O zdárný průběh 
celého odpoledne 
se postarali členové 
kulturní komise, za 
což jim patří podě-
kování.

Pavel Drnovský
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Letošní ,,Maxitáborák“

Již pátým rokem se konal v  naší obci v  polovině letních 
prázdnin nejen pro děti a  jejich rodiče Maxitáborák, který 
pořádal obecní úřad spolu s  dobrovolníky. Předešlé akce se 
vydařily a ne jinak tomu bylo i letos. V pátek v podvečer  vše 
začalo, účastníci se předtím mohli ubytovat ve společném 
stanu nebo si postavili svůj vlastní. I letošní program byl při-
praven na dva dny.  Večer se rozhořel táborák, opékalo se, 
zpívalo při kytaře, promítal se fi lm a na dobrou noc se dě-
tem četly pohádky.  Při sobotní společné snídani se děti do-
zvěděly, co  vše je během dne čeká. Dopoledne proběhla 
ukázka první pomoci, další informace s požární tématikou 
dětem  poskytli členové SDH Dobromilice. Po společném 
obědě a  odpočinku se všichni vydali po značkách, které je 
dovedly ke stanovištím prostějovských skautů, mysliveckého 
spolku a místních hasičů, na kterých museli účastníci plnit růz-
né úkoly jako například určení světových stran pomocí buzoly, 
uvazování uzlů, rozpoznat rostliny, vyluštit hlavolam, střel-
bu ze vzduchovky a  nakonec překonat pomocí zavěšeného 
lana vodní tok. Po návratu do ,,Kempu za sokolovnou“ dostali 
všichni medaili a  certifi kát za zdárné zvládnutí všech stano-
višť a úkolů. Večerní  návštěva tajemného sklepení v zámecké 
zahradě, kterou zvládli  všichni, zakončila letní den. Nedělní  
společná snídaně ukončila víkendové kempování. Poděkování 
patří skautům z Prostějova, Ing. Jiřímu Burešovi, Mysliveckému 
spolku Dobromilice, místním hasičům a všem, kteří se ochotně 
zapojili do příprav a samotného průběhu této akce.

Pavel Drnovský
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Doloplazy v obrazech

Doloplazy
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Závody na kolech 
Závody na kolech 
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Zrekonstruovaná obecní prodejna
Zrekonstruovaná obecní prodejna

DrakidádaDrakidáda

Vánoční výstavaVánoční výstava

Výroba vánočních perníčkůVýroba vánočních perníčků

Letní kino pro dětiLetní kino pro děti

Noční hasičská soutěžNoční hasičská soutěž
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Dřevnovice
Kulturní výbor

Vážení čtenáři,
dovolte mi připomenout v  pár bo-

dech akce, které jsme ve druhém polo-
letí roku 2015 pořádali nebo kde jsme 
přispěli malou pomocí.

4.7.2015 jsme pomohli našim hasi-
čům s výdejem občerstvení na oslavách 
120.let SDH Dřevnovice

23.8.2015 jsme se společně sešli na 
Hodovém odpoledni a pobavili se u kul-
turního programu. 

5.9.2015 jsme přispěli svou „troškou 
do mlýna“ a připravili, společně s ostatní-
mi, pro děti již tradiční rozloučení s prázd-
ninami. Účast, nejen dětí, byla hojná 
a strašidel se báli malí i ti odrostlejší. 

12.9.2015 proběhla akce „Mikroregi-
onem na kolech“. U našeho stanoviště se 
zaregistrovalo 112 cyklistů a dalších cca 
630 cyklistů si přišlo pro razítko k potvr-
zení průjezdu naší obcí.  Vyslechli jsme 
si slova chvály na náš „areál zdraví“, která 

nás velmi potěšila a dala nám tím naje-
vo, že snaha toto prostředí zvelebovat, 
nepřichází vniveč.

19.9.2015 jsme uspořádali zájezd do 
Brna na představení muzikálu „Děti ráje“. 
Účast byla hojná a ohlasy na shlédnutý 
muzikál byly kladné.

Počátkem října jsme zakoupili kos-
tým Mikuláše na každoroční akce pro 
děti. 

21.11.2015 jsme pořádali Předvánoč-
ní trhy, kde byly k vidění i koupi adventní 
věnce, perníčky, dárkové předměty a vše 
k vánoční výzdobě.

28.11.2015 jsme společně rozsvítili 
vánoční stromeček 

Během celého pololetí naše členky 
navštívily s  blahopřáním tyto oslaven-
ce: Janu Kubišovou, Miroslava Kyseláka, 
Karla Petra, Vieru Rotreklovou , Hedvi-
ku Čumplovou, Vlastu Ječmínkovou, 
Jaroslava Ječmínka, Soňu Lefl erovou, 
Jozefu Kaplánkovou, Lubomíra Matouš-

ka, Antonína Prášila, Janu Hovorovou 
a Eduarda Kaplánka. Do konce roku ješ-
tě popřejeme Františku Makišovi a Marii 
Hořavové.

23.12.2015 zveme všechny na tradič-
ní Zpívání u stromečku, tentokráte na no-
vém místě – na „Areálu zdraví“. K vánoční 
pohodě přispěje vystoupení dětí z Mateř-
ské školy Dřevnovice a souboru Pantlék. 
Těm, kdo se nebude moci zúčastnit vá-
nočního setkání přejeme pohodu po celé 
vánoční svátky a do nového roku hodně 
zdraví, štěstí a spokojenosti. 

1.1.2016 v 17.00 hod. zveme všechny 
na Novoroční ohňostroj, který se bude 
konat na našem „Areálu zdraví“.

Další akcí roku 2016 bude tradiční 
Společenský ples 16.1.2016. K tanci i po-
slechu nám bude hrát Daniela se svou 
kapelou. Tímto Vás srdečně zveme. 

30.1.2016 uspořádáme pro děti tra-
diční šibřinky. Těšíme se na krásné maš-
karní kostýmy a radost ve tvářích našich 
dětí. 

Ludmila Mlčoušková

y
Jozefu Kaplánkovo
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Slovo starostky

Knihovní a výstavní sál Dřevnovice

SDH Dřevnovice

Vážení spoluobčané,
stojíme na konci roku 2015 a  jako vždy je tento okamžik 

také příležitostí k  hodnocení vykonané práce. V tyto sváteč-
ní dny vám nebudu podrobně vyjmenovávat všechny akce, 
protože vy sami nejlépe vidíte co se změnilo, zda se nám daří 
odstranit určité nedostatky, zda se lepší vaše životní prostředí 
a  jestli naše obec úspěšně směřuje ke své obnově a  rozvoji. 
Přeji si, aby i v nadcházejícím období  jsme se mohli setkávat 
na krásných akcích, které pro naše občany připravují všech-
ny složky a spolky naší obce.  Věřím, že krásu a pohostinnost 
Dřevnovic ocení i občané z okolních obcí.

  V příštím roce nás čekají i dny velkých úspor  neboť vybu-
dování kanalizace v naší obci a postavení domu pro seniory 
bude stát obec nemalé fi nanční prostředky. Díky získaným 
dotacím se nám podaří tyto projekty zrealizovat v roce 2016. 
Bude to náročné období, které prověří soudružnost občanů 

Dlouhé zimní večery jistě mnohé z nás lákají k posezení nad 
dobrou knihou. Pro toho, kdo má rád „šustění stránek“, je určen 
široký výběr knih v obecní knihovně. Začátkem prosince jsme 
vyměnili soubor knih vypůjčených z Městské knihovny v Pros-
tějově. Složení tohoto výměnného fondu ovlivňují čtenáři svými 
požadavky. Při nákupu nových knížek z obecního rozpočtu jsme 
se tentokrát zaměřili na tituly českých i  světových klasiků. Po-
slední dobou se totiž výrazně zvýšila poptávka žáků a studentů 
po takzvané povinné četbě. V knihovně lze získávat informace 
také z veřejného internetu, jehož využití je, stejně jako půjčování 
knih, zdarma. Na své si přijdou také milovníci výtvarného umě-

Blíží se konec roku a já bych Vás chtěl 
seznámit s činností našeho sboru za dru-
hé pololetí.

ČERVENEC byl pro náš sbor nejnároč-
nější v celém roku, slavili jsme 120 let za-
ložení SDH. Přípravy zabraly mnoho času 
a  úsilí. Díky obětavosti nejen členů naše 
sboru ale i pomoci SDH Mořice a mnoha 
dobrovolníků se akce vydařila. Průvod 
obcí, položení věnců u pomníků, slavnost-
ní mše svatá, ukázky profesionálního sbo-
ru z Přerova a sborů z Nezamyslic, Němčic 
nad Hanou, mnoho atrakcí pro děti. Bon-
bónkem oslav byla naše historická koňská 
stříkačka „SMÉKAL“ z  roku 1927, kterou 
jsme na vlastní náklady repasovaly. Ukáz-
ka stříkání s touto stříkačkou dokazuje, že 
sbor se dobře stará i o historickou techni-
ku. Jediná kaňka na celé akci byla slabá 
účast občanů a   členů z  okolních sborů. 
Srpen byl již celkem klidným měsícem, ko-

v naší obci, ale věřím, že to všichni zvládneme a našim dětem 
předáme čistou a hezkou obec. Doufám, že v tyto dny se nám 
všem podaří navodit tu správnou vánoční atmosféru, na kte-
rou se těší hlavně děti. Betlém v naší obci láká nejen děti k za-
stavení v tyto dny a k zamyšlením nad  přáním našich nejbliž-
ších: K té štědré večeři ať z nebe nasněží, pár pěkných slovíček, 
prchavé pápěří. Šťastné a veselé přejeme si navzájem, když se 
noc vánoční rozprostře nad krajem. Pozdrav všem, posíláme 
do dáli, pastýři v Betlémě ladí si píšťaly. S tou písní vánoční...do 
srdcí zasejí lásku a smíření, ty nejvíc chybějí. 

Vážení čtenáři i já se ráda připojuji k těmto slovům a pře-
ji nám všem, v tom předvánočním shonu co nejvíce pohody 
a  klidu. Také, abychom Vánoční svátky prožili spokojeně, ra-
dostně  v kruhu svých nejbližších. Ať se nám všem v novém 
roce 2016 daří, ať jsme všichni zdraví  a upřímně si vážíme je-
den druhého.

Bohumila Charvátová

ní. V současné době probíhá výstava s názvem Život na venkově 
v padesátých letech uspořádaná z olejomaleb a perokreseb ma-
líře pana Květoslava Černého z Němčic nad Hanou.  V neposled-
ní řadě stojí za zmínku výstava Masarykovy základní a  mateř-
ské školy Nezamyslice. Banery se zdařilými výtvory žáků lemují 
chodbu od vstupu do budovy až ke dveřím knihovny v prvním 
patře. Pro úplnost připomeňme ještě návštěvní hodiny: v pon-
dělí od 19.00 do 20.00, v pátek od 14.00 do 15.00 hodin.

Krásné vánoční svátky plné radosti a pohody a šťastné vykro-
čení do roku 2016 přeje 

Marie Provazníková, knihovnice.

naly se hody a my jsme jen zapůjčili stan 
a sety pořádajícím složkám. Koncem mě-
síce, při akci ukončení prázdnin přispívá-
me sladkostmi a  svítícími náramky. Sběr 
železa a papíru je pravidelná akce. Září je 
měsíc, kdy se zazimuje technika a prová-
díme STK na zásahovém vozidle. Ukončila 
se činnost mladých hasičů, a přispěli jsme 
na drakiádu kroužku „Tygříci“. V listopadu 
byla provedena elektro revize spotřebi-
čů ve zbrojnici, začal se vyrábět vozík na 
stan, proběhlo noční námětové cvičení 
v  Koválovicích s  tématem (vyhledávání 
osob). Čeká nás ještě úklid nádrže a  zá-
kladny, příprava Výroční valné hromady, 
shromáždění představitelů SDH 14.11. na 
OSH. Prosinec je ve znamení návštěv Vý-
ročních valných hromad v okolních sbo-
rech, odeslání hodnocení a zápisy z VVH, 
chystání rozpočtu na rok 2016. Závěrem 
bych chtěl všem poděkovat za pomoc 

při všech akcích, které jsme pořádali bě-
hem tohoto roku. SDH Dřevnovice přeje 
všem občanům krásné prožití Vánočních 
svátků, Božího požehnání a hlavně hodně 
zdraví v novém roce 2016 .

starosta SDH 
Miroslav Hrubý st.
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Hruška

Činnost našeho souboru v letošním 
roce možná nebyla tak pestrá jako v le-
tech minulých, ale i tak si myslím, že náš 
soubor splnil své poslání, a to je šíření 
lidových tradic a folkloru u nás na Hané.

V krátkosti bych se zmínil o činnosti 
souboru v tomto roce. V lednu jsme po-
řádali již tradiční Hanácké bál, kde nás 
podpořila a vystoupila Hanácká beseda 
Kojetín. Účast byla nad očekávání vel-
ká. Bylo to způsobeno i tím, že kulturní 
dům byl rozšířen o nové podium a zá-
zemí pro účinkující. 

V únoru jsme se na oplátku zúčast-
nili Hanáckého bálu v  Kojetíně, kde 
náš soubor, společně s  ostatními, za-
tancoval Moravskou besedu. 

V březnu se Hanáci podíleli svým 
vystoupením u příležitosti MDŽ pořá-
daným Obecním úřadem Hruška.

V květnu následovalo vystoupe-
ní na hodech v  Hrušce, kde se soubor 
představil Hanáckou besedou. 

V měsíci červnu jsme pod záštitou 
obecního úřadu a  ve spolupráci s  ně-
kterými spolky pořádali den dětí.

V srpnu letošního roku soubor na-
vštívil folklorní festival Sousedé v  Mi-
kulově. Zpestřením účastníků byla i ná-
vštěva místního zámku. V témže měsíci 

jsme se také zúčastnili Dožaté v  Piví-
ně, kde jsme zatančili Českou besedu, 
a také průvodu na hodech v Kojetíně. 

V měsíci říjnu jsme uspořádali zá-
jezd na burčákový pochod do Mutěnic. 
Zájezdu se zúčastnili nejen členové 
našeho souboru, ale také místní a přes-
polní občané. 

Hanácké sóbor HRUŠKA

I z  této zdánlivě pozitivní činnosti 
se soubor v  tomto roce musel vyrov-
nat se situací, která vznikla ukončením 
působnosti naši vedoucí, choreografky 
a tanečnicí paní Hrabčíkové z Kojetína. 
Po celá léta byla jedním z pilířů našeho 
souboru jak v  letech sedmdesátých, 

když jsme začínali, tak hlavně
po znovuobnovení souboru v roce 

2007. I touto cestou bychom ji chtěli 
upřímně poděkovat za její obětavou 
práci, kterou pro náš soubor odvedla.

Přesto se náš soubor rozhodl po-
kračovat ve své činnosti a  podařilo 
se nám získat 7 nových členů. Byli 
bychom rádi, kdyby se našli i další zá-
jemci, hlavně z řad mladší generace, 
kteří by byli důstojnými nástupci nás 
starších.

Tímto Vás také srdečně zveme na 
náš VIII. Hanácké bál, který se usku-
teční 23.1.2016. 

Závěrem, Vám milí čtenáři, přejí 
Hanáci z Hrušky mnoho zdraví, spo-
kojenosti a  úspěchů v  Novém roce 
2016.

František Baláš
člen Hanáckého sóboru Hruška
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SDH Hruška
Sbor dobrovolných ha-

sičů v Hrušce svou činností 
přispívá nemalou měrou ke 
kulturnímu životu v  obci. 
První akcí v tomto roce byl 
již tradiční Maškarní ples 
a  nedílnou součástí se 
staly i dětské Šibřinky jenž 
tento ples následují. Hasi-
či se však aktivně účast-
ní i  obecních akcí jako 
je vyhlášené Stanování 
a  Hody, které byly letos 
obzvláště vydařené a  to 
nejen díky počasí.

Náš sbor má na svém 
kontě však hlavně sou-
těže v  požárním sportu. 
Snad všichni, kteří mají 
co dočinění s tímto spor-
tem dobře znají Memoriál 
Vratislava Vrány, Memori-
ál Jitky Donátové a Po-
hár starosty obce Hruš-
ka. Každá z těchto akcí 
je v  posledních letech 
velmi vydařená a tren-
dem se tak stává, že 
sbory dobrovolných 
hasičů investují stá-
le více času do svých 
nadějných dětských 
nástupců, což je ta 
nejlepší investice.

Sbor dobrovol-
ných hasičů v Hrušce 
však není vždy pořada-
telem a  tak navštěvuje 
hasičské závody nejen ve 
svém okrsku, ale i za jeho 
hranicemi. O tom jaké 
úspěchy v  průběhu to-
hoto roku docílili, svědčí 
okrasy v hasičské zbrojnici 
a to zejména výzdoba po-
hárů za první, druhá a třetí 
místa, včetně pohárů pu-
tovních.

Být dobrovolným hasičem 
však neznamená starat se pouze 
o  zábavu a  sport, ale jsou to ze-
jména školení, námětová cvičení 
a  spousta dalších akcí zajišťující 
ochranu obyvatel a  akceschop-
nost zásahové jednotky.

SDH Hruška vám přeje 
Veselé Vánoce šťastný nový rok.

-
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Koválovice – Osíčany
Několik akcí pro občany uskutečněné 

v roce 2015 na fotografiích

výběrčí vstupného na hasičském plese 

2015 v kulturním domě v Osíčanech

dětské šibřinky - předávání ceny vítězi

poslední instrukce před začátkem 

strašidelného lampiónového průvodu 

dětí obcí Koválovice-Osíčany

Hasičský ples 2015 v KD v Osíčanech

podzimní pouštění draků - drakiáda 2015

děti si užili svůj strašidelný průvod

dětské šibřinky v kulturním domě 

v Osíčanech

účastník strašidelného průvodu

posezení a občerstvení po strašidelném 

lampiónovém průvodu v kulturním domě

Koncem roku 2015 jste srdečně zváni na dvě tradiční setkání

 Zpívání u vánočního stromu 23. prosince 2015 u kulturního domu v Osíčanech

 Setkání důchodců a jubilantů roku 27. prosince 2015 v kulturním domě v Osíčanech



Informační noviny Mikroregionu Němčicko 13

Stavební ohlédnutí
Během července byla dokončena 

oprava silnice „III/42813 Osíčany-Prů-

tah“. Je to část komunikace od křižo-
vatky v Osíčanech směrem na Prasklice. 
Nová silnice je hotová asfaltobetonová 
s novými obrubníky. 

Podle minulých let je nyní vjezd do 
obce ze směru od Prasklic úplně jiný, bez-
pečný – hlavně v  zimním období, 
oproti dřívější dlážděné cestě.

V měsících říjen až listopad bylo 
provedeno zateplení budovy pro-

dejny potravin a hospody.
Také byla dokončena část spo-

lečných zařízení v  rámci pozem-
kových úprav. 

V současné době je dokon-
čena a  předána největší stavba 
v  posledních letech. Jedná se 
o  „Protipovodňovou ochranu 

obce Koválovice-Osíčany“. 
Akce protipovodňová ochrana obce 

Koválovice-Osíčany byla započata v roce 
2012 zpracováním projektové dokumen-
tace pro územní povolení a následně pro 
stavební povolení.

V roce 2013 byla podána žádost o do-
taci a  v červenci roku 2014 byla dotace 
přislíbena. 

Na akci bylo vyhlášeno výběrové ří-
zení a vítězem se stala fi rma METROSTAV 
a.s. Praha. Obec uzavřela s fi rmou Smlou-
vu o dílo na 41.502.377,- Kč.

Firma započala stavební práce v dubnu 2015. V průbě-
hu stavby bylo velmi příznivé počasí, takže akce  -  Proti-
povodňová ochrana obce Koválovice-Osíčany suchá nádrž 
SN1, SN2 a SN3 - včetně velké výsadby zeleně byla dokon-
čena v termínu a kolaudace proběhla k 31.10.2015. 

Je nutné zdůraznit, že toto protipovodňové opatření 
nebude sloužit jenom obci Koválovice-Osíčany, ale i všem 
obcím, které jsou ve směru toku potoka tzv. „pod námi“. 
V dnešní době, kdy je nedostatek vody v přírodě, bude toto 
opatření v budoucnu sloužit také k tomu, aby se případná 
voda zadržela v nádržích a zbytečně neodtekla z krajiny.  

ný, bez
bí, 

lo 
o-

-
-

na obce 
a v roce

2015 V ůbě

Rok 2016 
• Hasičský ples13. února 2016 v kulturním domě
• Dětský maškarní ples – šibřinky 14. února 2016 v kulturním domě
• Stavění a kácení máje měsíc květen 2016
• Sjezd rodáků obce Koválovice-Osíčany 11. června 2016 v areálu koupaliště
• Oslava 90 let založení hasičského sboru obce Koválovice-Osíčany 12. června 2016 v hliníku 

v Osíčanech
• Pytlácká noc  v hliníku v Osíčanech
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Mateřská škola Mořice

Mořice

Přivést ráno dítě do mateřské školy 
v pohodě a klidu, bez nervů a shonu, to 
zažívá patnáct rodin v Mořicích a moh-
lo by jich být i  víc, pokud by se rodiče 
rozhodli doplnit kapacitu naší školy. Dů-
věru rodičů se snaží od září získat nový 
kolektiv učitelek v čele s ředitelkou Mgr. 
Alenou Řezáčovou a  učitelkou Bárou 
Vinklerovou. 

Zda se začala výchovná práce v Moři-
cích dařit, dokládají znalosti a dovednos-
ti dětí a také to, zda chodí do mateřské 
školy rády. 

Z bohaté nabídky, která byla dětem 
předložena, musíme jmenovat také spo-
lupráci s místním knihovníkem, studen-
tem Tomem Pavelkou, která byla navázá-
na již v září. Proběhla beseda, kde se děti 
prezentovaly svým milým vystoupením. 
Další setkání je naplánováno na měsíc 
prosinec. Navážeme na projekt „Česko 
čte dětem“ a „Knihovna je i pro děti“. 

 Děti v MŠ Mořice poznávají život ko-
lem nás svými zážitky. Setkání s koníkem 

se neděje každý den. Děti v  Mořicích 
měly štěstí, navštívil je koníček Karinka 
a pan Ruda Navrátil. Děti si tak mohly na 
vlastní oči srovnat své představy o koni 
se skutečností. Prevence zubního kazu 
je důležitá. Na to dbají i  učitelky v  Mo-
řicích, proto dětem připravily projekty 
Zdravý úsměv a  Sněhurka. Ty přinesly 
do povědomí dětí i nové další poznatky. 
Znát zdravé potraviny a  nápoje, ovoce 
i zeleninu, jak správně čistit zuby, proč je 
důležité si mýt ruce a jak atd.. Že se do 
spolupráce s  mateřskou školou zapoji-
li i  všichni rodiče je známkou výborné 
spolupráce. Pan Petr Andraška si pro děti 
udělal čas a zahrál dětem ve spolupráci 
s odborníkem na ústní hygienu poučné 
divadelní představení. Aby si holčičky 
mohly zahrát šípkové Růženky, našila 
paní Iva Dorňáková pro všechny hol-
čičky sukýnky. Pan Petr Vozihnoj a  pan 
Petr Pinkas pomohl s opravou kohoutků 
a drobných instalatérských prací. V říjnu 
se děti a rodiče setkali při pouštění dra-

ků na stezce za vesnicí. Tato akce byla 
uskutečněna ve spolupráci s  obecním 
úřadem. Že bylo draků mnoho a  létali 
vysoko se můžete přesvědčit  ve fotoga-
lerii. 

 Mateřská škola má spolupráci i s ZOD 
Agrispolem Mořice, kde si děti uvědomi-
ly, že kráva, tele a býk nemají barvu fi alo-
vou, nýbrž hnědobílou a černobílou. Že 
kráva dojí mléko a co se z mléka vyrábí? 
Mléčné výrobky, ty děti také znají. Pan 
Ing. Roman Palát a paní Eva Soldánová 
ze Zemědělského svazu to s malými dět-
mi také umí. Pěkně rozšířili dětem obzor, 
když děti navštívily farmu ve Vrchoslavi-
cích. Vyprávěli o  zvířátkách, které nám 
představili ve svých stájích, ale i zazpívali 
písničky, které se děti naučily  a zapojili 
děti do soutěží. Nakonec došlo i na chut-
nání jogurtů, Olmíků i koktejlů. Setkání 
bylo poučné i zábavné. Hodnocení dět-
mi bylo vynikající. 

Setkání s paní Libuší Hanákovou bylo 
pro děti také velmi poutavé. Od září děti 

Mořice v roce 2015
Dovolte mi vážení spoluobčané a čtenáři oblíbené „Cesty“ 

několik informací o činnosti zastupitelstva Obce Mořice v roce 
2015. Hned v  úvodu si neodpustím poděkovat kolegům za-
stupitelům za aktivní přístup v řešení nastolených problémů 
a za prospěšná a smysluplná jednání, která probíhají ve věcné 
rovině s jedním společným jmenovatelem a tím jsou Mořice. 
Společně se od poloviny dubna věnujeme realizacím investič-
ních akcí, takže jsme plynule navázali na snahu zvelebit pro-
stor kolem nás. Následující výčet investic nejlépe vyjádří, jak 
jsme efektivně využili letošní rozpočet.

Dubnové dokončení opravy plotu před koupalištěm vyšlo 
na 137.000,- Kč z toho dotace činila 90.000,- Kč. Květnovou akcí 
byla výsadba zeleně v několika lokalitách. Celkem se vysadilo 
30 stromů, 768 keřů a 354 m2 trávníku v hodnotě 302.578,- Kč, 
podíl dotace činí 216.111,- Kč. Do knihovny bylo zakoupeno 
vybavení v  hodnotě 68.333,- Kč s  dotací 46.000,-  Kč. V září 
bylo dokončeno zvelebení prostoru před obchodem a osvět-
lení přechodu, které vyšlo na 625.104,- Kč z toho dotace činí 
300.000,- Kč. V měsíci září jsme také zahájili největší investič-
ní akci letošního roku a to rekonstrukci hasičárny s celkovými 
náklady 1.200.000,- Kč, za fi nanční podpory 600.000,- Kč. Aby-
chom v jedné vlně oprav zvelebili i další části interiéru, dohodli 
jsme se, se členy SDH Mořice, že přiloží ruku k dílu a brigádně 
vypomůžou. Této výzvy se ujali s velkým odhodláním, za což 

jim patří velké díky. Z našich brigádníků nesmím zapomenout 
ani na pana Vašinu a  pana Rudyka, kteří mistrovsky opravili 
nedostatky na fasádě kostela sv. Martina v Mořicích. Z rozpoč-
tu obce jsme ještě zvládli fi nancovat opravy části chodníků 
v  okolí křižovatky a  u pošty v  hodnotě 90.000,- Kč a  nákup 
mulčovače za 44.000,- Kč, který je vydatným pomocníkem 
v náročné údržbě travnatých ploch především v alejích, v sadu 
a kolem četných obslužných cest. Poděkování patří i společ-
nosti Agrispol za spolupráci v tomto roce.

Obec žije i  kulturně společenskými akcemi, při kterých 
úzce spolupracuje s místními spolky. Zmínku o většině kona-
ných akcí tedy najdete v ostatních příspěvcích. Za obec bych 
rád připomněl snad jen tradiční drakiádu, znovuobnovený 
heloudýň a velmi povedený Svatomartinský koncert, který oz-
vláštnil sobotní odpoledne hodového víkendu. Zde bych chtěl 
poděkovat nově vzniklé kulturní komisi za pomoc s organizací 
těchto akcí a Vám občanům za účast. 

V minulých dnech jsme zahájili adventní období rozsví-
cením stromečku, ovšem vánoční čas je v Mořicích neodmy-
slitelně spjat s „živým betlémem“. Ten již tradičně proběhne 
24. 12. ve 14 hodin za kostelem sv. Martina. Mořické děti už 
nacvičují své vystoupení, tak je přijďte podpořit a vychutnat si 
atmosféru tohoto svátečního okamžiku.

Pohodu a klid do dalších dnů přeje Martin Obruča
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Sbor dobrovolných hasičů Mořice

Zámecká knihovna Mořice

Vážení čtenáři je před námi konec 
roku a tímto bych si Vás dovolil trochu se-
známit s činností našeho sboru. V součas-
né době máme soutěžní družstva v kate-
goriích – přípravka, mladší žáci, dospělí 
muži,  ženy a také veterány muži a ženy. 
Zde bych chtěl vyzdvihnout skvělé vý-
sledky mladších žáků, kdy ze 7 závodů 
byli 4krát na bedně vítězů. Ostudu neu-
dělali ani na nočních závodech v Bochoři, 
kde obsadili 15. místo ze 42. Tato zmíně-
ná družstva se aktivně účastní závodů 
v okolních obcích dle vlastního výběru.

 Mezi větší tradiční akce, které pořá-
dáme jak sami, tak ve spolupráci s  OÚ 
nebo Sokolem je spolkový ples, který 
letos byl opět v maškarním stylu a díky 
velké návštěvnosti se velice vydařil. Na 
dětské šibřinky jsme si pozvali mezi děti 
velmi známou Míšu Růžičkovou, plný sál 
a rozzářené oči dětí vypovídaly, že i tato 

V červnu tohoto roku se naše obec zúčastnila soutěže Ves-
nice Olomouckého kraje roku 2015, prezentovali jsme hodno-
titelské komisi centrum vesnice a plánované projekty, zvláštní 
důraz byl kladen na prezentaci knihovny a  jejich aktivit, což 
komise kladně ohodnotila a udělila obci Diplom za moderní 
knihovnické a informační služby spojený s fi nančním ohodno-
cením ve výši 50 tisíc korun od Olomouckého kraje. Během let-
ních prázdnin knihovna prošla další fází rekonstrukce, úspěšně 
se zrealizoval projekt „Rozšíření služeb – on-line katalog a ve-
řejný přístup k internetu“, byly zakoupeny dva nové počítače 
pro veřejnost, kopírka a nové moduly knihovnického systému. 
Také všechny knihy už jsou uloženy v nově zakoupených regá-
lech, což umožnilo rozšířit knihovní fond o další knihy. V září 

akce se velmi povedla. Další větší akce 
byla soutěž o pohár SDH  mládeže, zde 
si našlo cestu 18 družstev a  Memoriál  
J. Nováka dospělí – tohoto se zúčast-
nilo družstev 21. Za hezkého počasí se 
i tyto akce velmi vydařily. Ve spolupráci 
s OÚ jsme uspořádali pálení čarodějnic 
se soutěžemi pro děti, stavění a  kácení 
májky a  pietní akt u  pomníku padlých 
k  70. výročí osvobození republiky. Tyto 
akce už mají své spokojené návštěvní-
ky a já věřím, že si je najdou i nové akce 
jako je námi první pořádání adventního 
jarmarku, či pouštění balonků s přáníčky 
k Ježíškovi.

 V činnosti je i zásahová jednotka, kte-
rá se letos zúčastnila 3 námětových cvi-
čení v okrsku, kde se nacvičují potřebné 
věci. Bohužel jsme měli i dva ostré výjez-
dy a to na požár rodinného domu a za-
plavený sklep.

knihovnu navštívila hodnotitelská komise celostátní soutěže 
Knihovna roku 2015, v říjnu proběhlo v pražském Klementinu 
slavnostní vyhlášení soutěže, naše knihovna získala ocenění 
za neotřelé a inspirativní aktivity propojené s technologickým 
rozvojem služeb a příjemným interiérem respektující netradič-
ní prostředí i potřeby všech generací obyvatel obce. Knihovna 
také ve spolupráci s fotografkou Hanou Skalkovou uspořádala 
vernisáž k výstavě jejich fotografi í, kterou bylo možné navští-
vit během října a listopadu. Knihovna se zapojila i do projektu 
Celé Česko čte dětem. 

Otevřeno máme každé úterý od 17.30 do 20.00 a čtvrtek 
od 17.00 do 20.00 nebo můžete navštívit naše webové stránky 
knihovna.morice.cz.

Tomáš Pavelka, knihovník

 Od 1. září do 30. listopadu proběhla 
celková rekonstrukce hasičské zbrojnice, 
kde došlo k výměně oken, vrat, nová elekt-
roinstalace, nové rozvody vody a odpadů, 
zateplení a fasáda – větší část této rekon-
strukce provedly odborné fi rmy, ale přesto 
zůstala práce i pro nás. Odpracováno for-
mou brigád bylo kolem 600 hodin. 

Toto je o  naší organizaci ve zkratce 
vše. Tímto mi dovolte poděkovat spon-
zorům a všem co nám přispěli dary a pří-
spěvky během celého roku, také děkuji 
všem za návštěvu na výše uvedených 
akcích, a také těm co se na tom podíleli. 
Zvlášť patří poděkování Renkovi Mikalo-
vi a Kláře Fidrové, neboť to jsou největší 
tahouni těchto akcí. Závěrem bych Vám 
za SDH Mořice rád popřál hodně štěstí, 
zdraví a pohody do příštích dnů.

Jan Fidra
Starosta SDH Mořice

pozorovaly její zahrádku až po sklizeň 
úrody. Došlo i  na výstavku s  ochutnáv-
kou a povídání si o sklizených výpěstcích 
v naší MŠ.  

Že žije v  Mořicích řemeslo se děti 
také už dozvěděly. Kadeřnictví, to bylo 
naše setkání s paní kadeřnicí Míšou Do-
stálovou, která dětem vysvětlila, jaké 
nástroje používá, co se v  salóně dělá 
a také předvedla, jaké krásné účesy umí 
maminkám, tatínkům i dětem vytvořit. 

Výlet do lesa ve Vitčicích za čerstvým 
vzduchem i krásou podzimní přírody byl 
pro děti neopakovatelným zážitkem. Ná-
vštěvy divadla patří ke stálicím v měsíč-
ním plánu, kdy škola využívá spolupráce 
s Kulturním střediskem v Němčicích nad 
Hanou. 

Setkání s  kanisterapií a  pejskem Be-
nem bylo pro děti též pěkné a  poučné. 
Děti se už umí ke zvířátkům chovat, to 
vše je součástí environmentální výchovy.  

Děti byly na vycházce i v obci Vrcho-
slavice a  Dřínov, kdy navštívily i  místní 
mateřskou školu a  navázaly přátelství 
s dalšími dětmi.  Pro rodiče byla uskuteč-
něna přednáška se zdravotní tématikou, 
zaměřená i  na osvětu, která se týkala 
dětí, stravování, alergenů v potravinách, 
hygieny, dětských nemocí aj. 

Naposledy se rodiče sešli v mateřské 
škole při akci nazvané „Helou dýň“, kdy 
rodiče dětem a  s dětmi, spolu s  učitel-
kami, vyrobili dýňová strašidýlka. Že se 
akce zdařila, mohli posoudit všichni ko-
lemjdoucí před MŠ, kde byla výstavka. 

V MŠ je k dispozici logopedka s dlou-
holetou praxí, kterou využívají děti 
v  Mořicích, ale i  ostatní děti z  okolních 
mateřských škol. Dětem je věnována 
péče i v oblasti taneční a hudební.

V měsíci říjnu obecní úřad a zastupi-
telstvo obce zakoupilo mateřské škole 
krásný hudební nástroj, elektronické pi-
ano, které  škola velmi potřebovala. Po-
děkování proto patří všem zastupitelům 
obce. V mateřské škole je též kroužek 
angličtiny.  

Pokud se Vám, milí rodiče a děti, zdá 
naše nabídka činnosti pestrá a zajímavá, 
rádi i Vás přivítáme v naší mateřské škole 
Mořice. 

Těšíme se na Vás. 
Mgr. Alena Řezáčová a Bára Vinklerová



16 CESTA - Zima 2015

Němčice nad Hanou
Investiční akce v Němčicích nad Hanou

Revitalizace veřejného 

prostranství ve městě 

Němčice nad Hanou 

Realizace sídliště je v plném pracov-
ním proudu. 2.10.2015 bylo  předáno 
staveniště zhotoviteli, kterým je společ-
nost COMMODUM spol. s.r.o. Valašská 
Bystřice. Realizace probíhá dle projek-
tové dokumentace, kterou vyhotovila 
společnost CEKR CZ s.r.o. a stavbu dozo-
ruje sdružení STAVING engineering s.r.o 
a  INEXprojekt s.r.o. Společnost COM-
MODUM byla vybrána z 8 předložených 
nabídek na základě veřejné zakázky. 
Cena za zhotovení celého díla je ve výši 
cca 12  mil. Kč z toho dotace ROP může 
být  do výše 85 % ceny díla. V rámci re-
alizace projektu dojde k  rekonstrukci 
ulice Okružní, Lomená, Dukelská, část 
Tyršovy, spojka za novinovým stánkem 
a  školský chodník. Při realizaci dojde 
k rekonstrukci stávajících chodníků, vý-

Rekonstrukce ulice Fučíkova

Na základě veřejné zakázky byla vybrána pro reali-
zaci této investiční akce společnost DRAPLSTAV GROUP 
s.r.o. Zborovice.  V rámci akce byly zrekonstruovány 
chodníky, vybudována parkovací stání a  bylo prove-
deno odvodnění komunikace a  položen nový živičný 
povrch. Celkové  náklady na rekonstrukci ulice Fučíkova 
činí cca 2,2 mil. Kč. Tato rekonstrukce je spolufi nancová-
na z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 600 000 Kč, 
které jsme získali za ocenění v  soutěži Vesnice roku 
2014 (bílá stuha).

Tato investiční akce byla zdárně dokončena, ulice 
byla osazena novou zelení a v pátek 27. 11. byla slavnost-
ně předána k užívání občanům našeho města. Věříme, že 
provedená rekonstrukce ulice Fučíkova přispěje ke spo-
kojenému a kvalitnímu životu  občanů, žijícím v této ulici.

Oprava chodníků ze zámkové dlažby 

kolem mateřské školy

Při realizaci akce „Dětské hřiště a zahrada v přírodním stylu MŠ 
Němčice nad Hanou“ nebylo možno zařadit rekonstrukci chodní-
ků, a proto jsme přistoupili k rekonstrukci přístupových chodníků 
v  areálu mateřské školy z  vlastních prostředků města. Pro tuto 
rekonstrukci byla vybrána fi rma DELTA POLKOVICE s.r.o. Nově zre-
konstruované chodníky budou fi nancovány v  celková hodnotě 
díla cca 432 tis. Kč. 

Rozvoj technologické infrastruktury

ICT města Němčice nad Hanou

Na akci “Rozvoj technologické infrastruktury ICT města Něm-
čice nad Hanou“ byla  uzavřena smlouva s  vítězem soutěže fi r-
mou Q-COOP spol. s r.o. Kroměříž. Cena za dodávku a servis po 
dobu 5-ti let činí 2,7 mil. Kč. Realizace projektu bude  ukončena 
v listopadu  2015. V rámci projektu dojde k modernizaci informač-
ního systému na městském úřadě a také k implementaci Zákona 
o kybernetické bezpečnosti. Celý projekt je realizován za podpo-
ry Integrovaného operačního programu Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR do výše 85 %.

stavbě nových chodníků, rekonstrukci 
živičných povrchů na komunikacích 
a  úpravě uličních vpustí, rekonstrukci 
stávajících parkovišť a vybudování no-
vých parkovacích stání, zpevnění ploch 
pro odpadové hospodářství, dobudo-
vání a  rekonstrukce veřejného osvět-
lení. Součástí projektu revitalizace je 
i vybudování klidové zóny s mlatovým 
chodníkem, vysazení zeleně v  podél 
celé ulice Okružní a nové ozelenění plo-
chy ve středu sídliště, osazení  lavičkami 

a  odpadkovými koši.  Předpokládaný 
termín dokončení stavby je polovina 
prosince 2015. Revitalizace veřejného 
prostranství ve městě Němčice nad 
Hanou je spolufi nancována ze zdrojů 
Evropské unie prostřednictvím Regio-
nálního operačního programu Střední 
Morava (ROP).  

V současné době jsou položeny 
živičné povrchy a z velké části zrekon-
struovány chodníky a vybudována par-
kovací stání. 

11111116



Informační noviny Mikroregionu Němčicko 17

Mikroregion se opravdu bavil
Kdo se účastnil dalšího ročníku Mikroregion se baví, tento-

krát u nás v Němčicích, nám jistě dá za pravdu, že se akce vy-
dařila. Spokojeni byli pořadatelé, rozhodčí, soutěžící družstva 
jednotlivých obcí, ale především diváci.

Každý si mohl přijít na své. Sledovat soutěžní klání, které 
přiblížilo dějiny Němčicka, zhlédnout kulturní vystoupení, vy-
zkoušet si zacházení s historickými zbraněmi, zmlsnout si na 
dobrém občerstvení, které zajistili fotbalisté, hasiči a myslivci. 
Stánků bylo dostatek, nikde se netvořily velké fronty.

Celé odpoledne velmi profesionálně a příjemně modero-
val Tomáš Brabec a z brány času občas vystoupili členové DS 
Na Štaci v dobových kostýmech s vtipnými scénkami navozu-
jící soutěže.

Nemalý dík patří početnému sboru rozhodčích v  čele 
s hlavní rozhodčí Evou Baškovou, kteří si předem prošli úska-
lí jednotlivých soutěží, takže samotné klání už proběhlo bez 
problémů. Nezapomněli jsme ani na děti, pro které byl připra-
ven bohatý doprovodný program na celé odpoledne. Na tré-
ninkovém hřišti členové Aqua fortis připravili rytířské soutěže, 
byl zde také umístěn skákací hrad, který městu zapůjčil pan 
Roman Mizera. V areálu dětského hřiště slečna Holubářová 
a pan Snídal provázeli děti na koních.

Všude byli přítomni zaměstnanci města, kteří nejenže akci 
připravovali, ale podíleli se i na samotném průběhu a násled-
ném úklidu.

K příjemné atmosféře přispěli diváci  nejen z Němčic, ale 
ze všech 16 obcí mikroregionu Němčicko. Mnozí z nich zůstali 
ještě na večerní zábavu a krásný ohňostroj.

Naďa Tesaříková a Jana Oulehlová

Další investiční akce

Na ploše bývalého parkoviště u cuk-
rovaru se v těchto dnech rozběhly práce 
na vybudování nového obchodu. Inves-
torem této akce je soukromá společnost 

Dětské hřiště a zahrada 

v přírodním stylu

 MŠ Němčice nad Hanou

V rámci environmentální výchovy 
v mateřské škole požádalo město Něm-
čice nad Hanou o  dotaci na  zahradu 
v  přírodním stylu Státní fond životního 
prostředí. Realizací této akce se na zákla-
dě soutěže o  veřejnou zakázku zhostila 
fi rma KAVYL, spol. s r.o. Mohelno. V rám-
ci realizace došlo k  odstranění starých 
herních prvků a  přestárlých dřevin. Při 
realizaci byly osazeny nové dřevěné her-
ní prvky, dále environmentální výukové 
prvky (hmyzoviště, hmatový chodník, 
kompostér, hmyzí hotel atd.) a v neposlední řadě také výsad-
ba nových stromů, keřů, trvalkových záhonů a založení nové-
ho trávníku. Celková hodnota této investiční akce je cca 2 mil.  
Kč. Dětské hřiště a zahrada v přírodním stylu MŠ Němčice nad 

 
i 
-
é 
k, Hanou je spolufi nancována ze zdrojů Evropské unie prostřed-

nictvím Státního fondu životního prostředí ČR a Ministerstva 
životního prostředí. Nová zahrada bude dětem slavnostně 
předána na jaře 2016, kdy se již zazelenají nové trávníky a rea-
lizovaná výsadba zeleně. 

(FIBAS s.r.o.), která od města Němčice 
nad Hanou koupila v  roce 2013 tyto 
pozemky. Dle informací od investora je 
plán dokončení a  otevření v  první po-
lovině roku 2016. Této stavbě předchá-
zela jiná drobná stavba a to v chodníku 

podél areálu bývalého cukrovaru, kde 
společnost E.ON pokládala kabel pro 
připojení elektřiny nově budovaného 
obchodu.

Ivana Dvořáková, starostka
Ing. Jan Vrána, místostarosta
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Když Němčice tančí

Country bál 

Ve čtvrtek 1. října jsme v  Němčicích 
nad Hanou zahájili taneční kurzy. V od-
poledních hodinách, se pod vedením 
tanečního mistra Jiřího Hubeného a jeho 
taneční partnerky Jany Koudelkové, konal 
kurz pro žáky 8. a 9. tříd základní školy. Při-
hlášku podalo 46 žáků naší základní školy. 
Ve večerních hodinách patřil taneční par-
ket v  němčické sokolovně dospělým. Cel-
kem se našlo devět odvážných tanečních 
párů, které se přihlásily a věnovaly čtvrteční 
večery tanci.

Účastníci obou kurzů absolvovali šest ta-
nečních lekcí a jeden závěrečný večer. Tento 
závěrečný večer probíhal u  obou kurzů ve 

Trošku netradičně začal 22. country 
bál v Němčicích nad Hanou. Organizátoři 
tentokrát vsadili na pohádky a tak pozvali 
na úvod pro všechny děti i dospělé tolik 
známou a  oblíbenou postavičku Večer-
níčka. Jaké bylo ale zklamání, když přišel 
smutný a  uplakaný Večerníček, protože 
se mu všechny pohádky ztratily. Když mu 
ale organizátoři slíbili, že udělají všechno 
proto, aby ztracené postavičky nalezli, 
neváhal Večerníček svým jedinečným 
způsobem na jednokolce slavnostně 
odstartovat celou akci. Na podiu se po-
stavila kapela Prak z  Boskovicka a  netr-
valo ani půl minuty a parket byl zaplněn 
tanečníky. Ti se kromě tancování mohli 
bavit také při několika vystoupeních br-
něnské taneční skupiny Virginia, která si 
rozhodně žádnou ostudu neudělala, ba 
naopak bylo z  jejich produkce vidět, že 
je tanec opravdu baví. Trošku zklamá-
ním bylo přetahování lanem, kdy se nám 
poprvé za celou dobu pořádání CB ne-

velmi dobré náladě a hlavně s dob-
rým pocitem z  toho, že se absol-
venti něco nového naučili, věnovali 
čas sami sobě a setkali se s novými 
přáteli.

Chtěla bych touto cestou podě-
kovat všem rodičům žáků základní 
školy za to, že svým dětem věnovali 
čas a přišli se podívat na jejich závě-
rečnou lekci. Radost tím udělali ne-
jen svým vlastním dětem, ale i nám 
pořadatelům a  zejména pak panu 
Hubenému.   

Jana Oulehlová

podařilo nalákat ani jediné družstvo na 
přetahování. Naštěstí vše zachránily děti 
a tak o  legraci, fandění a sportovní záži-
tek bylo postaráno. Mezitím se na podiu 
vystřídaly kapely a svůj hodinový recitál 
započala domácí kapela Tak určitě! Nut-
no dodat, že i když repertoár této kapely 
není přímo country, na parketu to poznat 
nebylo a tančilo se po celou dobu vystou-
pení kapely.  Každý rok se snaží pořada-
telé něčím celou akci okořenit. Letos se 
to podařilo na jedničku s hvězdičkou a to 
díky pozvání herecko- tanečně – akroba-
tické skupiny Long Vehicle Circus z Prahy. 
Tři mladí pánové na chůdách předvedli 
parádní gangsterské číslo, které zdejší 
sokolovna (a troufám si říct, že celé něm-
čicko) ještě neviděla. Ke každoročnímu 
rituálu patří taktéž nějaké „umělecké“ 
vystoupení místní hereckokaskadérské 
skupiny Kántrošbáloš. Protože jsme slíbili 
Večerníčkovi najít pohádky, jak jinak, dal-
ší číslo bylo pohádkové. Do tónů známé 
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Absolventi Tanečního kurzu pro dospělé

Absolventi Tanečního kurzu pro dospělé

Absolventi Tanečního kurzu pro žáky 8. a 9. tříd

Absolventi Tanečního kurzu pro žáky 8. a 9. tříd

písničky od Karla Černocha přišel napřed 
trošku přerostlý Večerníček a pak už řada 
známých postaviček – Křemílek a  Vo-
chomůrka, Brouček, Rumcajs s těhotnou 
Mankou, vodník Česílko se svou uzenou 
makrelou, Neználek a  Všeználek. Celou 
náročnou taneční choreografi i doplnilo 
šest dětí a  krásné, povedené kostýmy. 
Rozhodně krásné půlnoční překvapení. 
Pak nás čekalo ještě vydávání tomboly 
a  losování vstupenek. Velké poděková-
ní patří kromě účinkujících také veškeré 
obsluze a  personálu, který se postaral 
o hladký průběh akce, o skvělé jídlo a pití. 
Letos sice němčická sokolovna vyproda-
ná nebyla – bylo volných cca 50 míst, ale 
za to se tančilo od začátku až do konce. 
Parket nebyl ani na minutu bez taneční-
ků a ve čtvrt na čtyři, kdy kapela zahrála 
poslední song, byl parket plný. Co dodat, 
letošní je úspěšně za námi, ať žije ten dal-
ší – třiadvacátý!

Tonda Čárlí Bartošík
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Nezamyslice
Aleje v polích

Doplnění dětského hřiště

Na jaře roku 2014 proběhla v Neza-
myslicích výsadba nových stromků po-
dél obslužné cesty od sídliště Trávníky 
po cyklostezku do Morkovic, kde jsou 
vysázeny různé druhy především ovoc-
ných stromů, a  dále pak z  Nezamyslic 
od Pazderny podél cyklostezky k místní 
části Těšice. Zde jsou vysázeny lípy. 

Na tuto výsadbu jsme obdrželi do-
taci, kterou nám pod názvem „Nezamy-
slice - aleje v  polích“ poskytl Fond EU, 
jenž přispěl částkou 364 172 Kč, tj. 90 % 
uznatelných nákladů, dále Státní fond 
ŽP ČR s částkou 20 232 Kč, tj. 5 % uzna-
telných nákladů. Městys Nezamyslice 
uhradil 20 232 Kč. Celkové uznatelné 

Na jaře letošního roku jsme požádali o dotaci na doplnění 
a  rozšíření dětského hřiště v  Nezamyslicích. Po schválení 
dotace ve výši téměř 400 tisíc korun jsme na přelomu léta 
a podzimu ke stávajícímu „hradu“ a několika houpačkám do-
plnili další prvky. Doplněny byly nejen hrací prvky pro děti, 
ale i venkovní posilovací stroje pro dospělé. A nezklamaly – 
jsou využívány jak rodiči, tak i  třeba babičkami, které jdou 
s dětmi na dětské hřiště nebo jen tak okolo. 

náklady činily 404 636 Kč. Výsadbu pro-
vedla fi rma Zahrada Olomouc s.r.o. Od 
té doby proběhly dvě následné péče, 
při nichž byly vyměněny uschlé stromy, 
proveden řez ovocných stromů, úprava 
úvazů a zálivka. 

Chtěla bych poděkovat místním 
dobrovolným hasičům za jejich péči 
především v  prvním roce po výsadbě, 
kdy prováděli zálivku, aby se stromy 
dobře ujmuly. 

V našem městysi jsme rádi za kaž-
dý strom a těšíme se, že nám vysázené 
aleje zpříjemní vycházky a  sportovní 
aktivity v této části naší obce. 
Dagmar Pavlíková, městys Nezamyslice
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s dětmi na dětské hřiště nebo jen tak okolo. 
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Výsadba stromů

V průběhu roku občané vysadili v Nezamyslicích na různých 
místech několik stromů. Část mladých stromků bylo vysa-
zeno kolem cyklostezky, další v  prostoru u  nové hasičárny 
a 10 stromů i v parku u nádraží. Tento park sice patří Českým 
drahám, ale po dohodě s nimi byly doplněny stromy i tam. 
Poděkování patří všem dobrovolníkům, kteří se do výsadby 
jednotlivých stromů zapojili.j ý p j

Příspěvky na fasády a vjezdy
Tak jako v minulých le-
tech i letos přispěl měs-
tys ze svého rozpočtu 
na opravu fasád rodin-
ných domů a  na vy-
budování nových vjez-
dů k  rodinným domům. 
„Nový kabát“ tak za při-
spění městyse letos do-
stalo 10 domů. 

19191919199

a fasády a vjjezdyyyyyyyy
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Naše CESTA do Anglie
První zářijový týden. Většina žáků 7., 

8. a 9. tříd naší školy sedí doma u počí-
tače a v angličtině píše motivační dopis, 
který je zároveň přihláškou na studijně 
vzdělávací pobyt v Anglii. O týden poz-
ději nervozita stoupá, protože nás čeká 
test z  anglického jazyka, který je jed-
nou z  podmínek výběru. A za pár dnů 
je jasno: jedeme! Jedeme na celý týden 
do Velké Británie a celý náš pobyt bude 
zaplacen díky projektu Angličtina pro 
ZŠ Nezamyslice, který je fi nancován mi-
nisterstvem školství ČR a  fondy Evrop-
ské unie v rámci Operačního programu 
Vzdělávání pro konkurenceschopnost.

A je to tady! Ráno 1. listopadu. Vyba-
veni kufry a se zeleným batohem plným 
jídla nasedáme do autobusu cestovní 
kanceláře Hornet Tour a  vyrážíme na 
dlouhou cestu. Ve dvě v noci přijíždíme 
do Calais ve Francii, kde mnohé z  nás 
čeká první reálná konverzace v  životě, 
a  to při průchodu imigrační kontrolou 
před vstupem na trajekt do Velké Britá-
nie.

Londýn nás v  pondělí ráno vítá ml-
hou. Ta naštěstí netrvá dlouho a  my 
můžeme naplno vychutnávat památky 
Westminsteru, obdivovat dvoupatrové 
autobusy, fotit se v červené budce, udě-
lat si „selfíčko“ s  Big Benem a  užívat si 
super výhled z obřího kola London Eye. 
Unavení, nevyspaní a uchození přejíždí-
me večer do Oxfordu, kde máme bydlet 
v rodinách. Celí nedočkaví sedíme v au-
tobuse a  čekáme, až zazní naše jméno 

a my po dvojicích či trojicích 
odjedeme do naší anglické 
rodiny. Jací budou? Budeme 
jim rozumět? Jaké bude jídlo? 
Ještě pár okamžiků, všech-
ny naše otázky jsou vyřeše-
ny a  my spokojeně usínáme 
v našem novém pokoji.

Ráno nás rodina doprová-
zí zpět k autobusu, ve kterém 
je pořádně rušno. Vyměňuje-
me si své zkušenosti a zážitky, 
které jsou velice pestré. Někdo 
bydlí u důchodců, někdo u ro-
diny se čtyřmi dětmi, další u Ja-
majčanů a  jiní u  Indů. Někdo 
dostal k večeři pizzu a hranol-
ky, někdo indické kari, někdo 
těstoviny. A vzhledem k tomu, 
že rodiny nám dávají i  snída-
ni a  balíčky jídla na celý den, je o  čem 
mluvit. Ale to jsme již na cestě na Stone-
henge, kde nasáváme magickou atmo-
sféru tohoto tajemného místa. Další den 
trávíme prohlídkou Oxfordu, kde nemů-
žeme minout slavnou jídelnu z Harryho 
Pottera. Čtvrtek patří romantickému 
Stratfordu nad Avonou a místům spoje-
ným s Williamem Shakespearem.

Dny ovšem netrávíme jen prohlíd-
kou památek, ale také vzděláváním. 
Každý den jsme čtyři vyučovací hodiny 
v jazykovém kurzu, který vedou anglič-
tí učitelé. Jsme rozděleni do několika 
skupin, spojeni se studenty z Itálie, a tak 
naším jediným dorozumívacím jazykem 

je angličtina. Trošku bojujeme s italským 
temperamentem, ale nedáme se a  po-
ctivě konverzujeme.

Páteční ráno je  někde velmi smut-
né. Přichází loučení s anglickou rodinou 
a začíná dlouhá cesta domů. Na celý den 
opět zastavujeme v  Londýně, kde nás 
čeká návštěva City, katedrála sv. Pavla, 
Tate Modern a hlavně Tower s jeho koru-
novačními klenoty a Tower Bridge. Zde 
nastupujeme na  vyhlídkovou plavbu až 
do Greenwich, kde nemůžeme minout 
čajovou loď a  nultý poledník. Autobus 
nás však už čeká a my nastupujeme na 
dlouhou cestu domů, jež je i  tentokrát 
zpestřena o cestování na trajektu, který 
se díky silnému větru pořádně houpá.

Loučíme se s  Anglií, ale vzpo-
mínky v nás zůstanou: domluvíme 
se, neztratíme se, umíme nakupo-
vat a  zeptat se na vše podstatné. 
Řídí se i  chodí vlevo. V koupelně 
není vypínač, ale šňůra, kohoutky 
na teplou a  studenou jsou zvlášť. 
Malinkaté domky a  pokojíčky, ve 
kterých ještě ubytovávají studenty. 
Spousta různých kultur a národnos-
tí. Milí lidé a  prodavačky, které se 
s námi baví. Zelené batohy, díky kte-
rým jsme velmi viditelní. Nádherné 
památky, které skoro všechny někdy 
shořely. A  hlavně nezapomenutelná 
atmosféra! Děkujeme všem – Evrop-
ské unii,ministerstvu školství, cestov-
ní kanceláři a škole.

Žákyně 9. A a Mgr. Alice Košárková
Masarykova ZŠ a MŠ Nezamyslice
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Pavlovice u Kojetína
Rok v Pavlovicích u Kojetína

Blíží se konec roku a všem nám nastal 
čas přemýšlení a vyhodnocováním všech 
pozitiv ale i negativ. Proto bych rád zhod-
notil činnost zastupitelstva v téměř uply-
nulém roce.

Úkolem většiny zastupitelstev je mi-
mo jiné i udržovat a zvelebovat obce pro 
další generace. Toto je i cílem vedení naší 
obce, kdy se snažíme postupně zlepšo-
vat a zkrášlovat prostředí, ve kterém naši 
občané žijí. Ozdravená fi nanční situace 
obce nám tento rok již dovolila provádět 
menší opravy a investice. 

A tak se v tomto roce přistoupilo k re-
vitalizaci obecního sadu v  místní části 
Unčice a v měsíci dubnu pak v rámci ní 
bylo vysázeno celkem 25 ovocných stro-
mů; v  Pavlovicích byla u  obecního úřa-

du vybudována odstavná plocha pod 
kontejnery, kolem které bylo vysázeno 
15 okrasných keřů. 

V měsíci květnu pak byla provedena 
dlouho očekávaná rekonstrukce míst-
ní komunikace v  Unčicích „Ve dvoře“ 
a  v  Pavlovicích místní komunikace ke 
kostelu. 

V září jsme pak oživili vzhled obecní-
ho úřadu provedením potřebného a nut-
ného nátěru plechové střechy spojeného 
s provedením nezbytných oprav.

V měsíci říjnu jsme pak upravovali 
a  dobudovávali odstavnou plochu pro 
osobní vozidla u  obecního úřadu, která 
zároveň slouží i jako parkovací plocha pro 
návštěvníky opraveného místního hřbi-
tova. Dílo bylo dokončeno před svátkem 

Památky zesnulých, což ocenili zejména 
návštěvníci místa posledního odpočinku.

Nyní máme před sebou období závě-
ru roku, tradičně spojené s různými vese-
licemi, zábavami a  bohatými kulturními 
zážitky a prožitky. Toto období se násled-
ně přelije i  do roku příštího, který nám 
přinese, alespoň doufám, více toho krás-
ného a radostného než špatného a zlého.

Dovolte mi tedy, abych nejen obča-
nům Pavlovic, ale i všem občanům mik-
roregionu Němčicko, popřál klidné proži-
tí vánočního času, aby načerpali nové síly 
pro ten nastávající rok. Abychom při hod-
nocení toho roku, který nás čeká, mohli 
spokojeně říci, že byl nejméně tak dobrý, 
jak jsme si představovali.

Milan Lešikar
Starosta obce Pavlovice u Kojetínaj

Informační noviny Mikr

Šťastné a veselé Vánoce 
přeje Obec Pavlovice u Kojetína
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Kulturní akce v obci Pavlovice u Kojetína
     Jednou z  akcí, kterou obec pořádá pro děti na konci 

školního roku je „Zahájení prázdnin''s táborákem a opékáním 
buřtů. Jak již se stalo tradicí, tato převážně sportovní akce byla 
pořádána na dětském hřišti na Lhotě, kde se děti mohou vy-
datně vyřádit . Pro naše nejmenší byly přichystány sportovní 
atrakce, které mohli absolvovat po obdržení účastnické karty, 
kam se razítkem stvrzovala návštěva na jednotlivých kontrol-
ních stanovištích. Děti samotné si vybraly, se kterou atrakcí 
chtějí začít a  když nasbíraly plný počet razítek z  kontrolních 
stanovišť, na kterých nám vypomohla i naše hospodářka a ani 
pan starosta nezůstal stranou. Oběma to šlo vskutku náramně. 
Děti čekala odměna v podobě klobásky, kterou si samy opekly 
na ohni. Všichni se dobře občerstvili, a pak už následovala až 
do pozdního večera volná zábava dětí i rodičů.

Akce pořádaná na ukončení prázdnin se nám posunula 
až na 26. září, kdy se uskutečnil již druhý ročník ,,Honu na 
lišku''. Všichni již jeli na plný výkon ve škole i v práci a počasí 
nám zrovna nepřálo, proto byla účast slabší než loni, ale skal-
ní příznivci této skvělé sportovní, vědomostní i zábavné akce 
pro celou rodinu se dostavili, takže se jelo na „plný pecky“. 
Obhájce ,,Lišáka'' roku 2014 Jarda Pospíšil se synem Matějem 
dorazili na start v naprosté pohodě, neboť v  loňském klání 
měli vítězství v kapse naprosto neochvějně. Jaké překvapení 
pak pro ně bylo, že jim letos na paty šlapala paní Navrátilová 
s dcerkou Natálkou, které si ovšem zvolily v sychravém a deš-
tivém počasí za obuv gumáky, což se stalo jejich hendike-
pem. V cílové rovince dělilo paní Navrátilovou s Natálkou od 
vítězné dvojice J+M Pospíšilových pouze pár minut, a tak se 
všichni moc těšíme na další ročník, a třeba budeme překva-
peni tím, kdo příště vyhraje???  Po doběhnutí na všech-

ny účastníky čekala v cíli kouzelná krabice, ze které si každý 
vytáhl svoji odměnu. Na akci samozřejmě nechyběl táborák 
a tradiční občerstvení.

Na letošní Drakiádě nám stejně jako loni téměř nefouka-
lo. Ovšem to nás v  žádném případě neodradilo od dalšího 
setkání s milými lidmi z naší obce. I přes absenci toliko po-
třebného větru, to nejlépe létalo drakům, kteří byli v rukou 
zdatného běžce . Někteří létali ( běhali ) opravdu rychle, jiní 
zase čekali, až jim vítr zafouká. Na Drakiádě nás navštívila 
reportérka z Prostějovského týdeníku, která dění zdokumen-
tovala. To, že přijela, bylo pro nás velké překvapení, škoda 
jen, že s sebou nedovezla i vítr, draci tedy povětšinou seděli 
na zemi a čekali až zafouká.

Cenu za nejlepšího ,, drakovodiče '' v podobě živého kap-
ra z vitčického rybníku, kterého věnovalo ZOD Agrispol Moři-
ce vyhrála Míša E. s drakem vlastní výroby i malby.

V letošním roce nám v  kulturním dění vypomáhá paní 
Jitka Kluvancová, která vede Kroužek šikovných ručiček. 
S malými dětmi tráví páteční podvečery a učí je vyrábět růz-
né praktické a estetické výrobky. Děti si pod jejím vedením 
samy vyrobily lampiony, které nám 17. listopadu svítily na 
cestu a položení kytic k „Pomníku padlých v Unčicích“.

Na konci listopadu se v Pavlovicích rozsvítil vánoční stro-
meček, u kterého vystoupily děti z mateřské školky. O týden 
později kulturní komise potěšila naše nejmenší mikulášskou 
nadílkou spojenou s loutkovým divadlem.

Den před Štědrým dnem se bude rozsvěcovat vánoční 
strom i v Unčicích, kam si můžete přijít zazpívat své oblíbené 
vánoční koledy

místostarosta Vladimír Bulko p , p y j
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Sokolníci

TJ Sokol v Pivíně

V letošním roce se dne 
26. 9. 2015 opět konal na pivínské honitbě již 
sedmý ročník „Setkání sokolníků a lov s dravci“.

Sraz se konal na sportovní střelnici v Pivíně.
Sešlo se 21 účastníků lovu s dravými opeřen-

ci registrovanými pod hlavičkou Sokolnického 
sdružení Uherské Hradiště. Tito členové se sjeli  
z dalekých Čech a z druhé strany až ze Slovenska. 
Mezi nejznámějšími ptáky patřilo 5 orlů, jestřábi, 
káňata, až po malou poštolku.

Ani věk, ani pohlaví zúčastněných nehrálo žád-
nou roli. Směle si vyšlápli pospolu do nepohody 
stejným krokem dámy, zasloužilí sokolníci a z nej-
menších asi osmiletý mladý příznivec.

Pod dohledem Mysliveckého hospodáře Václa-
va Vrby prošli účastníci lovu spolu s členy Myslivec-
kého spolku Pivín část revíru, na kterém se slovilo 
osm kusů zaječí zvěře. Nemalý 
podíl na úspěšném výřadu měli 
i místní obyvatelé a ostatní pří-
znivci myslivosti, kteří se přišli 
třeba jen podívat na nevšední 
událost, popovídat si s  přáteli 
a  ochutnat myslivecké speci-
ality v  příjemném posezení 
střelnice. Jen počasí kdyby 
nám více přálo. Ale ani sem 
tam nějaká ta přeháňka neu-
brala z nálady a dobré pohody 
účastníků tohoto vydařeného 
setkání.

TJ Sokol v  Pivíně se skládá ze 131 členů. 
V  současné době má dvě žákovská, jedno 
dorostenecké a  dvě mužská družstva. Žáci 
se dělí na mladí a  starší. Obě družstva hrají 
okresní přebor pod vedením trenérů p. Baroše, 
p. Hyžďala a p. Ježka. Dále naše dorostenecké 
družstvo hraje taktéž okresní přebor, ve kterém 
jsou jejich trenéry rovněž p. Baroš a p. Hyžďal.

Teď už něco k  těm starším. Je to naše 
„A“ družstvo, které hraje 1.B třídu Olomoucké-
ho kraje pod lodivodem Jaroslavem Svozilem 
a naše „B“ družstvo, které hraje 4. třídu okresu 
Prostějov pod vedením trenéra Pavla Sedláka.

Tak to bylo trochu k těm starším, ale ještě 
máme „staré pány“, kteří odehrají určitě nejvíc 
zápasů na okresu Prostějov v této neregistro-
vané kategorii a o ně se stará Jiří Sigmund.

V závěru bych chtěl poděkovat všem, kdo 
se stará o chod TJ Sokol v Pivíně.

Viktor Švéda, předseda TJ Sokol v Pivíně
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Zpráva o průběhu akce Dožatá v Pivíně
Příprava na Dožató  byla za-

hájena  ve středu dne 12. srp-
na. Program byl samozřejmě 
připravován již mnohem dříve. 
Dne 12. srpna a dny následující 
byl uklizen celý prostor parku 
v  okolí hasičské zbrojnice. Byly 
postaveny dva stany pro ná-
vštěvníky a  připravena plocha 
pro účinkující. Ze stodoly byla 
přivezena mlátička, vazač slámy, 
lopaťák – historický stroj na sklí-
zení obilí, fukar, byl zprovozněn 
žebřiňák  a  další zemědělské ná-
řadí. Také stoly a lavičky. 15. srpna, 
v sobotu ráno, bylo všechno doladěno, 
přiveden elektrický proud a vyzkouše-
na funkčnost mlátičky. Taky jsme při-
pravili kosy, povřísla, srpy, záhrabice 
a  byla postavena scéna na divadelní 
představení. Pak už jsme již netrpělivě 
vyhlíželi účinkující a hlavně návštěvní-
ky – diváky.

Ti se s  postupem času dostavili 
a  to v  hojném počtu na obou stra-
nách.

Ve 14.00 hodin zahájil prezident 
Větřáku Jiří Vrba Pivinskó Dožató. 
Přivítal všechny přítomné, poděko-
val ministru zemědělství Ma-
riánovi Jurečkovi za udělení 
Záštity nad Dožató a  potom 
se početná skupina dětí, chasy, 
ženců a  krojovaných  pod ve-
dením prezidenta  odebrala ke 
kapličce Panny Marie v  parku 
k  děkovné pobožnosti za úro-
du. Pobožnost řídil Mgr. Václav 
Horák, zazpíval  Hanácký muž-
ský sbor Rovina.

Po děkovné pobožnosti 
vyrazili všichni ženci i  s di-
váky v čele s hospodářem

Tomášem  Nedbalem 
a jeho panimámó na neda-
leké pole za hřbitovem.  Na 
poli se ujal slova hospodář, 
který tak, jako naši otcové 
a  dědové zahájil slovy„ 
s  Pánem Bohem“ sklizeň 
obilí. Pak se k němu přida-
li další pivínští i přespolní 
sekáči a  odbiračky. Obilí 
bylo vázáno do snopů, 
snopy potom ukládány 
do „třenáctek“. Poté ná-
sledovala „svačena“ a  to 
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přímo na poli. Ženy v pracovních ha-
náckých krojích přivezly svačinu pro 
všechny – chléb, máslo, tvarůžky, špek, 
sádlo, tvaroh, vdolečky. Na zahnání 
žízně přišlo vhod kvasnicové pivo, kte-
ré věnoval František Sedlák a  přímo 
za „homnama“ točil jeden z  příznivců 
Větřáku, oblíbený Laďa Žoch z  Vřeso-
vic. Pivo na poli se sice za našich otců 
a  dědů nepilo. Na zahnání žízně při 
práci se pila  voda někdy s octem. Vodu 
pil hospodář s ženci při sečení ze staré 
„smaltované konvičke“.  Pivo se pilo až 
při dožaté nebo domlácené.

Práce i  svačina byla doprovázena 
zpěvem folklorních souborů Rovina, 
Hruška, Kosíř a Kořeňák. Během svačiny 
přijel žebřiňák tažený koňským spřeže-
ním, které bravurně ovládal  kočí pan 
Alois Buchlák. Snopy byly naloženy 
a chasa se vydala do dědiny za hospo-
dářem, který je už očekával  na „návsi 
u mlátičky“.

Chasa předala hospodářovi dožín-
kový věnec a přednesla originální vinš 
ženců, jak jej zaznamenal kdysi Ond-
řej Přikryl. Hospodář Tomáš Nedbal 
pak poděkoval chase za sklizeň a  dal 
pokyn k vymlácení přivezeného obilí 
připravenou mlátičkou. Sám se ujal 
důležité funkce – dávat obilí do bub-
nu mlátičky. 

Tato práce byla vždy svěřována 
jen zkušeným a rozvážným mlatcům. 
Mlátička Wichterle – Kovářík z  roku 
1937 se spolehlivě rozběhla a  bez 
sebemenších problémů vymlátila 
všechno přivezené obilí. Když se kola 
mlátičky zastavila, hospodář připil 
všem žencům a  mlatcům čtvrťkou 
bílé a zahájil oslavu dožaté. 

V programu se představil Soubor 
Hanáci z Hrušky, Sóbor Kosíř z Kostel-
ce na Hané, Rovina a Hanácká decho-
vá kapela Hulíňané z Hulína. Večer pak 
vyhrávala  k  tanci a  poslechu skupina 
Tandem. 

Divadelní soubor Větřák Pivín se-
hrál svoji novou hru „Poslední hodinka“ 
od autora Jiřího Vrby. Autorské divadlo 
Větřáku je velmi oblíbené a ani tentokrát  
diváky nezklamalo. 

Mluveným slovem celou akci prová-
zel Jiří Vrba.  Dožatou zaznamenala míst-
ní média – Prostějovský Večerník a Týde-
ník Prostějovska.

V týdnu před Dožatou proběhla něko-
likrát upoutávka ve vysílání Českého roz-
hlasu Olomouc. 

Prezident společnosti 
Jiří Vrba

“ 
o 
t  

á-
t-
e-

ko-
oz-

osti 
rba



26 CESTA - Zima 2015

Srbce
Taky máte pocit, že ten letošní rok 

utekl rychleji, než je zdrávo?  Adventní 
čas je za dveřmi, sníh v nedohlednu oče-
kávání dětí se stupňuje s každým novým 

dnem a my dospěláci bychom nejraději přijali kulturu medvědů 
s jejich zimním spánkem. Bohužel to nejde a tak alespoň než se 
pustíme v novém roce do nových výzev, zrekapitulujme zlehka 
dění u nás v obci od minulého vydání Cesty.

Druhou srpnovou neděli jsme už po páté organizovali Tur-
naj v malé kopané.  I když nebyla velká účast týmů, přihodilo se, 
že u nás byli ti nejlepší sportovci, protože někteří odehráli zápas 
za svou obec a ještě nastoupili za náš tým, který měl v základu 
pouze dva srbečáky a  tak hvězdný mikroregionálně-srbecký 
tým s brankářem Honzou Maliňákem zvítězil a poprvé zlatá tro-
fej zůstala v Srbcích. 

S podzimním časem a létajícími draky se i naše děti vydaly 
pouštět společně létající monstra. A po několikaleté 
odmlce jsme se společně s našimi 
dětmi vydali 28.října a  lampiony 
na procházku obcí. Do kroku nám 
plakal ten nejmenší, protože se 
asi trochu bál. Ostatní předškolá-
ci a  školačka Natálka celou cestu, 
místy trošku strašidelnou zvládli 
bravurně a  nakonec, byly všechny 
děti odměněny sladkostmi.

V lednu oslaví své 95. narozeniny naše nejstarší občanka 
paní Marie Horáková. Paní Horáková sice už nějakou dobu, bydlí 
u své dcery s manželem v Držovicích, ale do Srbec  společně jez-
dí  nejméně dvakrát do roka, naposledy jsme ji vyfotili v srpnu 
s nejmladším občánkem obce Janem Přecechtělem.

 Touto cestou Vám ze 
srdce přejeme paní Horá-
ková, hodně zdraví, radosti 
a Božího požehnání do dal-
ších let. 

Vám Všem milí mikrore-
gionální, přeji do nového 
ruku hodně zdraví, radosti 
a lásky, abyste nepodléhali 
špatným náladám a  stra-

chům, které se nám 
snaží někteří nemilova-
ní vnutit, abyste poho-
du a  klid přenášeli ze 
svých rodin do svého 
okolí, do celého mik-
roregionu a dál za jeho 
hranice. 

Požehnané Váno-
ce a  milostiplný rok 
2016 přeje 

Jana Přecechtělová,starostka Srbec

obce Janem Přecechtělem.
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V pondělí  26. října se uskutečnilo v  Srbcích Valné 
shromáždění Mikroregionu Němčicko za účasti většiny 
starostů našeho regionu, pozvání také přijali místopřed-
seda Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
pan Petr Gazdík a zástupci spolku ,,Odpady Olomouckého 
kraje“ pan Petr Pospíšil náměstek primátorky města Pros-
tějova a paní Zdena Ochmanová. 

onnnn

Mikulášská nadílka 

v Srbcích
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Tištín
Tištín v roce 2015

Čas nezastavíš a jsou tu opět Vánoce. Přesto, že bychom 
si měli v této době s poklidem užívat adventu a duchovně se 
připravovat na blížící se svátky, u nás intenzivně dokončuje-
me náročný projekt Komplexní rekonstrukce návsi a komuni-
kací v Tištíně. Nejrozsáhlejší akci letošního roku jsme dostali 
možnost realizovat až v jeho závěru. Je podpořena evropský-
mi dotacemi z  Regionálního operačního programu Střední 
Morava na fyzickou revitalizaci území a  ve výsledku se do-
tkne všech občanů naší vesnice. Tato stavba ještě v  těchto 
dnech nepříjemně ovlivňuje život obyvatel žijících okolo sta-
venišť, ale doufám, že výsledek náročného projektu budeme 
téměř všichni vnímat kladně a občané budou spokojeni  s re-
konstruovanou úpravou našeho rynku, jak se Tištínské návsi 
odpradávna říká. Nový vzhled z žulové dlažby dostala i pří-
jezdová  cesta ke kostelu a výmoly komunikace ke hřbitovu 
jsou již nyní nahrazeny novým asfaltovým povrchem. Těsně 
před svátky nám okolí návsi osvítí kromě stromečku několik 
nových parkových svítidel. 

 
Kromě výše jmenované akce jsme realizovali v  tomto 

roce ještě několik dalších dotačně podpořených projektů. 
Například  II. Etapu obnovy kříže s balustrádou u kostela, vý-
sadbu ovocných stromů na dvou remízkách v katastru obce, 
či nákup štěpkovače s  pořízením kompostérů pro tištínské 
domácnosti. Za zmínku stojí prázdninové úpravy v budově 
školy a výměna oken v úřadovně pošty. Aktivit bylo mnohem 
více, zejména těch kulturních, které jsou už u nás zažité jako 
tradiční. 

I letos bude o Vánocích zdobit náš rynk betlém, který vy-
tvořily šikovné ruce našich  zaměstnanců. Srdečně vás zvu na 
jeho prohlídku a na vytrubování u něj, které se bude konat 
v neděli 27. 12. 2015 v 16.00 hodin s programem dechové 
kapely Morkovčanky z nedalekých Morkovic. 

Podle východních kalendářů byla převážná část letošní-
ho roku ve znamení Dřevěné  Kozy, která slibovala bezsta-
rostnost, což pro nás v Tištíně rozhodně neplatilo. Dřevěnou 
kozu má nahradit Ohnivá opice, která prý přinese zábavnou 
a vzrušující dobu. Do jaké míry bude doba zábavná, či vzru-
šující, to záleží na nás všech. Tak se na ni, milí občané mikro-
regionu těšme! Optimismus, pohotovost, tvořivost, bystrost, 
vynalézavost i  opičí prohnanost v  roce 2016 všem lidem 
z našeho mikroregionu přeje 

Alena Wagnerová, starostka, Tištín.
tradiční. 

kapely Morkovčanky z nedalekých Morkovic. 
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Základní škola a mateřská škola v Tištíně
Letošní školní rok je v plném proudu, na školní docházku 

a povinnosti s ní spojené si zvykli nejen žáci prvního ročníku 
základní školy, kterých je letos 6, ale i děti v mateřské škole, pro 
které je každodenní vstávání a pravidelný režim také v počát-
cích náročnou činností.

V mateřské škole je letos přihlášených 23 dětí, což je plná 
kapacita naší MŠ vzhledem k  prostorovým a  hygienickým 
podmínkám. V základní škole máme 29 žáků v 1. – 4. ročníku, 
z nichž 25 navštěvuje školní družinu. 

Běžnou školní výuku se snažíme dětem zpříjemnit nejen 
kulturními akcemi, jako jsou fi lmová i divadelní představení, 
ale také projektovými činnostmi, které se prolínají učebním 
plánem mateřské i základní školy.

V září v  MŠ proběhl projektový týden s  názvem „Foukej, 
foukej větříčku“ – pozorování ovocných stromů, procházka 
kolem sadu a  zahrad, pozorování sklizně ovoce, smyslové 
hry – poznávání ovoce podle chuti, vůně, hmatu. V dalším 
týdnu pojmenovaném podle pohádky „O veliké řepě“ si děti 
všímaly pěstování polních plodin, sklizně brambor, kukuřice 
a  řepy, práce na poli, sledovaly zemědělské stroje, vyráběly 
řepu z  bublinkové fólie a  v neposlední řadě zdramatizovaly 
pohádku     „O veliké řepě“.  Podzimní dny v mateřské škole pa-
třily také naší „Bylinkové zahrádce“, kdy děti poznávaly šalvěj, 
mátu, dobromysl a meduňku, získávaly poznatky o blahodár-
ném působení léčivých bylin na lidský organismus a ochutná-
valy voňavé čaje. Z dalších projektů v MŠ zmíním ještě „Pod-
zim s drakem“ a „Halloween po česku“. Na vycházkách se děti 
zabavily sběrem přírodnin – kaštanů, šípků, barevných listů 
a jejich lisováním, pozorováním barev podzimu v okolí obce. 
Ve třídě pak vyráběly dýně, draky a strašidýlka nejen z nasbíra-
ných přírodních materiálů. Zajímavou listopadovou aktivitou 
byla „Školní skládka“, jejímž smyslem bylo zahrabání různých 
předmětů (hřebík, jablko, papír, igelit, plast) na školní zahradě 
a v plánu je také jarní prozkoumání toho, jak si příroda s uve-
denými předměty poradí.

V ZŠ běžnou výuku od začátku školního roku obohatilo 
několik netradičních činností. V polovině září jsme se vydali za 
poznáním do Prostějova. První část dopoledne patřila návště-
vě Muzea Prostějovska, kde jsme se zúčastnili interaktivního 
programu, který dětem zábavnou formou přiblížil život našich 

předků v pravěku, době kamenné a bronzové. Poté jsme se vy-
dali do biokoridoru Hloučela dalším na výukový program s ná-
zvem „Strome, stromečku“ s ekologickou tematikou, zaměřený 
na stromy, jejich listy, plody a význam pro krajinu i zvířata. Zís-
kané poznatky děti využily v soutěži, která byla vyhodnocena 
na nám. TGM v Prostějově u příležitosti Dne stromů. Ocenění 
získal žák 4. ročníku naší ZŠ  Adam Horák. Již tradičně se žáci 
3. a 4. ročníku zúčastnili výuky na dopravním hřišti v Prostějově. 
Z projektových dnů uskutečněných ve škole uvedu např. dopo-
ledne nazvané „Ptáci na krmítku“. Celé dopoledne v 1. a 2. roční-
ku jsme věnovali nejen ptákům, kteří u nás přezimují, ale i těm, 
kteří na zimu odlétají do teplých krajin. Ptáčci přiletěli do hodiny 
matematiky i českého jazyka a provázeli nás i výtvarnou výcho-
vou a  pracovními činnostmi. Slavnostně jsme zahájili provoz 
krmítka před školou, které nám ochotně vyrobil jeden z tatínků. 
Průběžně dosypáváme různá zrníčka, která děti přinesly. Tímto 
děkujeme všem rodičům za spolupráci. Ve 3. a 4. ročníku děti 
zaujalo dopoledne se sv. Martinem, kdy žáci zjišťovali historické 
souvislosti, zamýšleli se nad lidovými pranostikami a  své po-
znatky a představy se snažili také výtvarně ztvárnit. 

V současné době probíhá v ZŠ i MŠ soutěž ve sběru staré-
ho papíru, zabýváme se přípravou vánoční besídky, která se 
bude konat 15.12.2015. Po novém roce nás čekají mimo jiné 
zápisy do mateřské i základní školy pro nový školní rok, které 
se řídí předem stanovenými kritérii. Mateřská škola je obvykle 
naplňována do plné kapacity, proto je zásadním krokem pro 
přihlášení dítěte návštěva školy v den zápisu do MŠ, jehož ter-
mín je vždy včas zveřejněn. V průběhu školního roku lze dítě 
přihlásit do MŠ jen při ukončení docházky některého dříve 
přijatého dítěte. Veškeré aktuální dění ve škole, základní infor-
mace i fotogalerii je možné sledovat na webových stránkách 
školy www.skolatistin.cz, které jsou v  provozu od května le-
tošního roku. V letošním roce se také podařilo zrekonstruovat 
zahradu mateřské školy, dívčí WC v ZŠ a místnost určenou pro 
hrubou přípravu zeleniny.  Postupné obnovení a modernizace 
školy a jejího nejbližšího okolí by nebylo možné bez fi nanční 
podpory Městyse Tištína. Tato skutečnost je důkazem toho, že 
si jeho představitelé uvědomují důležitou úlohu školy a  po-
čátečního vzdělávání i v tak malé obci a za to jim patří velké 
poděkování.

Mgr. Marcela Blumensteinovág
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Druhá polovina roku 2015 v Tvorovicích

Tvorovice

Druhá polovina roku 2015 byla ve 
Tvorovicích opět bohatá a  pestrá. Po-
slední víkend v  květnu patřil již potřetí 
soutěžnímu Sportovnímu odpoledni 
pro děti i dospělé, které pořádal spolek 
SYSLOV. Oslava svátku dětí byla, u příle-
žitosti 70. výročí osvobození republiky, 
tématicky pojata jako branný den. 

V polovině června organizoval Mlá-
dežnický klub KROKODÝL výlet do Os-
travy, navštívena byla stálá expozice 
miniatur MINI UNI a ZOO Ostrava. Prázd-
niny startovaly tradičním víkendovým 
Stanováním, které opět pořádal Mládež-
nický klub KROKODÝL. Víkend plný sou-
těží, kreativních dílniček a  vylomenin 
zpestřila skupina Activities 4You spous-
tou aktivit nejen pro děti. Nechyběla 
ani oblíbená a zároveň obávaná stezka 
odvahy. 

Léto nastartoval červencový turnaj 
v  badmintonu pořádaný hospodským 
Radimem Vychodilem. V polovině čer-
vence se rozsvítilo fi lmové plátno již 
4. ročníku Mezinárodního fi lmového 
festivalu Tvorovice. Víkend pod širým 
nebem plný fi lmů a  zábavy se konal 

na hřišti v režii spolku SYSLOV. V první 
polovině prázdnin bylo také obnoveno 
pravidelné setkávání občanů dříve na-
rozených organizované kulturním vý-
borem obce.

Měsíc srpen tradičně zahájil Rybář-
ský spolek Tvorovice soutěží v  chytání 
ryb na místním rybníce s  názvem Kapr 
Cup. Sportovně založení si mohli přijít 
na své v  nohejbalovém turnaji pořáda-
ném spolkem SYSLOV. Konec srpna pa-
tří ve Tvorovicích hodům slaveným na 
Sv.  Bartoloměje. Hodový víkend otvíral 
páteční hodovou zábavou Sokol Tvoro-
vice. V sobotu pak probíhaly ve sportov-
ním areálu Zádoláky střelby na asfaltové 
terče pořádané Mysliveckým spolkem 
Hruška-Tvorovice. Hodový program vy-
vrcholil v  neděli na hřišti, kde k  tanci 
i poslechu hrála krojovaná dechová ka-
pela Hulíňanka. V pondělí se pak konal 
tradiční fotbalový srandamač. 

Po prázdninovém odpočinku opět 
obnovil svou činnost Mládežnický klub 
KROKODÝL. Zájemci z  řad dětí se mo-
hou každý pátek v  17:00 hodin zapojit 
do připraveného programu. V průběhu 

září ještě Mládežnický klub KROKODÝL 
zorganizoval turnaj ve společenských 
deskových hrách a podzimní Drakiádu.   

Již jedenáctým rokem, vždy prv-
ní sobotu v  říjnu, projíždí Tvorovicemi 
Hubertova jízda zakončená večerním 
countrybálem. Organizátory jsou man-
želé Kromkovi. Období sklizně řepy 
cukrovky patřilo již třetím rokem akci 
s  názvem Řepobraní, pořádané spol-
kem SYSLOV. Účastníci se mohli, mimo 
různých sportovních disciplin, pokusit 
získat titul Stróhač roku nebo vyhrát Zla-
tou vařečku v soutěži o nejlepší pokrm 
z řepy a česneku. V říjnu probíhala v obci 
soutěž o nejkrásnější podzimní výzdobu 
před domem, vyhodnocení a  předání 
cen proběhlo na lampiónovém průvodu 
zakončeném posezením v kulturní míst-
nosti obecního úřadu.   

O první adventní neděli roku 2015 
proběhl v obci Tvorovice odpolední vá-
noční jarmark s  možností vystavení či 
prodeje zboží a  výrobků s  vánoční té-
matikou. Večer byl slavnostně rozsvícen 
vánoční stromek před obecním úřadem. 

Ludmila Hýblová a Eva Králíkovánebem plný fi lmů a  zábavy se konal do připrav průběhu Ludmila Hýblová a Eva Králíková
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Nová výstavba v obci
Víceměřice

V roce 2005 Zastupitelstvo obce 
Víceměřice schválilo záměr výstavby 
druhé řady rodinných domů. Obci se po-
dařilo zakoupit pozemek a  byly přijaty 
první žádosti o  prodej stavebních par-
cel. V roce 2010 se zakoupila další par-
cela. Zastupitelstvo přepracovalo záměr 
a  nechalo zpracovat projekt na novou 
ulici s 20 rodinnými domy. V témže roce 
bylo prodáno pět pozemků budoucím 
stavebníkům.  V roce 2011 byla zaháje-
na výstavba nové ulice. Během roku se 
podařilo prodat dalších 15 parcel. Vše se 
realizovalo za pochodu, prodej parcel, 
výstavba domů, budování inženýrských 
sítí. Aby takto v  souběhu práce probí-
haly, byla mezi stavebníky a  obcí v  le-
tech 2012 až 2015 uzavřena Plánovací 
smlouva s  harmonogramem postupu 

prací na jednotlivých objektech (vodo-
vod, kanalizace, plynovod, vedení elek-
trické energie, příjezdová komunikace). 
Podařilo se získat dotaci z  Ministerstva 
pro místní rozvoj na vybudování kanali-
zace a vodovodu. Na podzim roku 2011 
byly zahájeny první výkopové práce pro 
budoucí sítě.  Harmonogram budování 
jednotlivých objektů sítí se dodržel bez 
větších problémů. Pro rok 2015 zůstá-
valo dokončit příjezdovou komunikaci.  
Práce na realizaci cesty s živičným povr-
chem byly zahájeny 12. srpna a dokon-
čené dílo bylo předáno 16. listopadu. 
S cestou se vybudovalo i přilehlé parko-
viště pro 14 aut. Akci dokončení příjez-
dové komunikace realizovala fi rma VHP 
Ivanovice s.r.o. Tím obec splnila Plánova-
cí smlouvu. 

Do následujícího období plánujeme 
práce na terénních úpravách a  celko-
vém ozelenění ulice. Během let výstav-
by domů změnilo pět stavebních parcel 
své majitele. Ke konci listopadu je deset 
domů zkolaudováno a další jsou v růz-
ném stupni rozpracovanosti od hrubé 
stavby až po žádost o kolaudaci. Deset 
domů je obydleno. Do budoucna bude 
velmi negativně další rozvoj obce ovliv-
ňovat výše poplatků za vynětí pozemků 
ze zemědělského půdního fondu. Obec 
Víceměřice díky tomu, že je v  pásmu 
ochrany vodního zdroje a  okolní po-
zemky mají vysokou bonitu, má jedny 
z  nejvyšších poplatků za vynětí. Myš-
lenka byla dobrá, ale zákonodárcům se 
norma moc nepovedla. 

Eduard Novotný, starosta obce



Informační noviny Mikroregionu Němčicko 33

Z činnosti zahrádkářů 
Základní organizace Českého zahrádkářského svazu pů-

sobí ve Víceměřicích více než 50 let. Ve svém okolí je jednou 
z mála, které dosud vyvíjí aktivní činnost. V posledních letech 
máme stabilizovanou členskou základnu cca 40 členů a čle-
nek a to nejen z naší obce, ale i z okolních vesnic, kde nejsou 
zahrádkáři spolkově organizováni.

Základním posláním je služba pro své členy. Organizo-
vání akcí se zahrádkářskou tématikou, společenské akce pro 
širokou veřejnost a nezapomínáme i na naše budoucí násle-
dovníky – mládež a děti.

Které akce jsme připravili, realizovali a  budeme prová-
dět ještě do konce roku. Začínáme degustací zpracované-
ho ovoce a zeleniny na akci „Zeliáda“. Letos si zpracovatelé 
přinesli cca 150 vzorků zpracovaného zelí, okurek, ovoce, 
zeleniny a  dětských mlsů. Vítězové všech kategorií byli od-
měněni čestným uznáním a drobnou pozorností. Vzorky byly 
přineseny od zájemců ze širokého okolí ale i  Přerova nebo 
Domamyslic. Další akcí byl košt pálenek a likérů. Opět úspěš-
ná tradiční akce se spokojeností všech účastníků.  Úspěšný-
mi degustátory byly i některé ženy. Následovaly akce pletení 
pomlázek dětmi i dospělými, vítání jara, výšlap na 5 a 10 km 
po okolí za poznáním. 

Zahrádkářské zkušenosti jsme sbírali na dvou autobu-
sových zájezdech – jarní Florii v  Kroměříži a  podzimním 
Hortikomplexu v  Olomouci.  Z naší místní výstavy ovoce 
a zeleniny se některé naše výpěstky dostaly před okresní za-
hrádkářskou výstavu v Čelčicích až počátkem října do okres-
ní zahrádkářské expozice na Floru Olomouc, kde zahrádkáři 
okresu získali I. místo.

Každoročně opakovaná prohlídka několika zahrádek 
vždy u  jiných pěstitelů osvěžuje poznání a  motivuje svými 
nápady a provedením k opakování a realizaci každého účast-
níka. Akce je zakončena posezením s drobným občerstvením 
s besedou.

Dětem patří akce „Možná přijde i Mikuláš“. Zábavné od-
poledne s řadou různých dětských aktivit a rozdáním dárků 
všem přítomným dětem.

Svými výrobky pro vánoční dárky se na prodejní předvá-
noční výstavě prezentuje řada našich i všech dalších přihlá-
šených výrobců. Doprovodná hudba, občerstvení a vytvoře-
né prostředí ladí předvánoční náladu.  

Závěr roku patří silvestrovskému půlnočnímu výšlapu na 
nejvyšší místo v katastru obce – Kozlov. Teplý čaj s rumem, pár 
lahviček šampaňského, stisky rukou, novoroční přání s polib-
kem pohladí srdíčko a lépe se vstupuje do dalšího roku života.

Aktivity a úspěšnost  činnosti ale není možná bez spolu-
práce a pomoci dalších. Nesmírně si vážíme pomoci Obecního 
úřadu, Domova u rybníka p.o., Agrodružstva Tištín a dalších, 
kteří nám pomáhají materiálně i někteří i fi nančně k zajištění 
akcí. Velmi dobrá je spolupráce v  obci se Sborem dobrovol-
ných hasičů, s kterými pořádáme společně některé akce.  

Do Nového roku 2016 přeji všem v  Mikroregionu Něm-
čicko dobré zdraví a úspěšnou součinnost s přírodou. Těm, 
kdo se zabývá zahrádkou, hodně spokojenosti, dobré sklizně 
a spokojenost na srdíčku i v žaludku.

Více z naší činnosti shlédnete na internetových snímcích 
http://czsvicemerice.rajce.idnes.cz/.

RSDr. Ševčík Ludvík, místopředseda ZO ČSZ okresu získali I. místo.
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Jak jsme ve Vitčicích vařili trnky
Vitčice

Za obcí podél potoka smě-
rem k rybníku, ale také k býva-

lé slepičárně, která byla v 80. letech přebudovaná 
na zahrádkářský areál, jsou vysázeny dnes již vzrost-
lé švestky.

Myšlenka na vysázení nejen těchto, ale i  jiných 
ovocných stromů, se zrodila již v roce 2005.  Při stav-
bě dálnice bylo v  našem katastru povoleno kácení 
dřevin s náhradní výsadbou a  vedení obce v té době 
připravilo předběžný návrh na výsadbu těchto ovoc-
ných dřevin. Již v rozhodnutí o vykácení byl uvedený 
přesný seznam  stromů a lokalit, kde se mají vysadit.  
Na ředitelství silnic a  dálnic byli hodně překvapeni. 
Jednak množstvím, ale i druhy stromů, které jsme po 
nich chtěli nahradit. Obecně se vždy vysazovaly něja-
ké listnaté stromy, nikoli však ovocné, ze kterých by 
mohl být i užitek. Historicky do dědiny, ale i do jejího 
okolí, jako doprovodná zeleň ovocné stromy patří. Tak 
proč  to měnit a nepokračovat v tradici?

Při výsadbě se objevovaly názory, proč se toho tolik sází, 
a  proč v  takovém množství? Dokonce byl vznesen i  dotaz,  
jestli budeme stavět vlastní palírnu, a byly i další podobné 
připomínky. Vlastní výsadba proběhla v letech 2008 a 2009. 
Dnes jsou to už vzrostlé stromy, které nás odměňují svou bo-
hatou úrodou.

V letošním roce byla úroda švestek, nebo jak se tady lido-
vě říká trnek či  kadlátek, opravdu bohatá. Po dostatečném 
naplnění „velkých nádob“ tímto ovocem,  mě napadlo zkusit 
uvařit trnky (povidla) tak, jak se do dělávalo dřív v každém 
druhém domě.

Kladl jsem si otázku, kolik by jsme asi  ve Vitčicích našli na 
půdách schovaných měděných kotlů potřebných pro vaření 
trnek? Ale jeden, úplně nový, takřka nepoužívaný jsem obje-
vil v zahrádkářském areálu. Takže zásadní problém, kde trnky 
uvařit, byl po dohodě s panem Štiborou vyřešen.

Teď ještě s mým nápadem seznámit někoho dalšího a zís-
kat tak spojence pro uskutečnění   nevšedního zážitku a ob-
novení zašlé tradice.

Sám jsem o vaření a přípravě nic nevěděl, a proto jsem 
zkusil získat na svou stranu „Babinec“ . Lákal jsem je, jestli by 
taky neměly chuť si uvařit pořádné trnky v kotle, a ne jen no-
vodobě samy doma na sporáku. Prvotní odezva vůbec neby-
la nijak bouřlivá, ale dozvěděl jsem se, že vlastně si všechny 
pamatují, jak se u nich doma trnky vařily. Mělo to ovšem je-
den dost podstatný háček.  Každá si to pamatovala jako zá-
žitek z dětství, kdy se na vaření vůbec aktivně nepodílely, ale 
jen tiše v koutku poslouchaly, co si dospělí povídali. Z mého 
průzkumu vyplynuto, že nikdo nevíme, jak se to pořádně 
dělá, a že jsme na tom tudíž všichni stejně. Prostě nám chybí 
jedna generace, která se s námi o své zkušenosti bohužel již 
nepodělí.

Dnešní moderní doba má i  svoje klady. Na internetu se 
dnes opravdu najde všechno, včetně mnoha receptů a po-
stupů na vaření trnek v kotle, bez jakýchkoli přísad.

Další, které jsem přesvědčil, aby mou myšlenku společ-
ného vaření  trnek vzali za vlastní, byly mladší ročníky. Jejich 
nadšení mě mile překvapilo, i když nikdo z nás nevěděl, do 
čeho se vlastně pouštíme a jaký bude výsledek. 

Nakonec jsme se dohodli na společné akci Babince a dal-
ší „omladiny“, která vypukne v pátek 25. září  v 17 hodin. 

Dopředu vypeckovanými trnkami, abychom nemuseli 
rozvařenou hmotu složitě pasírovat přes sítko, jsme slav-
nostně naplnili kotel a zjistili jsme, že jich máme málo. Po-
dle získaných informací se správně mají trnky vařit ve dvou 
dávkách každá samostatně, pak obě várky spojit a vařit do-
hromady. Museli jsme rychle dosbírat potřebné množství 
a vaření mohlo začít. Byly připraveny směny po dvou s tím, 
že se trnky mají vařit minimálně 18 a více hodin.  První pro-
blémy nastaly asi za půl hodiny, kdy nám odmítla pomáhat 
přes 30 let stará převodovka, která měla obstarávat míchání 
trnkové hmoty místo nás. Vypadalo to, že všechno vylijeme. 
Kruci písek, když jsme přece došli až sem, tak nás nějaká 
technika nezaskočí! A po pradávném způsobu jsme začali 
míchat ručně. Zprvu se zdálo, že to bude hrozná otrava, ane-
bo ještě hůř, že to vůbec nezvládneme, ale pak se ukázalo, že 
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Jediná pamětnice, paní Zahradníčková, při vaření trnek

Jediná pamětnice, paní Zahradníčková, při vaření trnek

Prostě vaření trnek máme v genech
Prostě vaření trnek máme v genech
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Babinec na výletech
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je to celkem zábavná činnost, a v podstatě se mezi s sebou 
dohadujeme, kdo bude míchat. Odměnou nám byla linoucí 
se vůně vařených trnek a o něco později došlo i na „lízačku“. 
To je takový „odborný název“ na ochutnávání rozvařené trn-
kové hmoty. O míchačskou práci se hlásily i děti, pro které 
to byla velmi zajímavá atrakce. Pro mě vlastně taky, a určitě 
i pro všechny ostatní zainteresované, protože to vlastně ni-
kdo z nás neznal a všichni jsme to zažili poprvé. Noční směny 
si vzala na starost omladina, která konstatovala, že to byla 
vlastně příjemně strávená noc, a dokonce i s nějakým vý-
sledkem. Samozřejmě se u vaření probralo všechno mož-
né i nemožné, vzpomínalo se, klábosilo a všichni jsme se 
shodli, že jsme zažili příjemnou noc a den.

Na druhý den kolem poledne už to vypadalo, že se chý-
líme k závěru. Přišli všichni účastníci a konečně se začalo 
plnit do skleniček. Výsledek se nám podařil. Každý kdo se 
zúčastnil měl právo na výslužku. Takový „vzácný produkt“ 
se totiž neprodává, ale jenom daruje. Jeho skutečnou 
cenu nelze měřit penězi, a pro to se to také nedělalo. Po 
obdržení výslužek jsme se chystali k ukončení našeho trn-
kovaření, ale začaly se ozývat protestní hlasy, že ne všich-
ni mohli povidla míchat, že byli o tuto činnost ochuzeni, 
a že by si chtěli také zamíchat. Protože trnek bylo na stro-
mech ještě habaděj, a nadšení z toho, jak se nám to tak 
krásně vaří, bylo rozhodnuto, že posbíráme ještě jednu 

dávku, a již jako „zkušení“ trnkovařiči  hned dnes uvaříme ješ-
tě jednu dávku, aby si mohli všichni zamíchat a nikdo nebyl 
o tuto záslužnou práci ochuzen. Jak se řeklo, tak se také udě-
lalo a druhý den v poledne, a shodou okolností na hody, byla 
hotová i druhá dávka.

Zjistili jsme, že takové spontánní akce, kterých se účastní 
mladí i  ti s bohatšími životními zkušenostmi, mají své neo-
pakovatelné kouzlo a  rádi si na ně po čase zavzpomínáme 
a doufám, že i zopakujeme, pokud nám to úroda dovolí.

Mojmír Grepl, starosta

Je neuvěřitelné, jak ten čas letí. Ba-
binec totiž funguje již pátým rokem a je 
s  podivem, že se stále scházíme rády, 
protože vždycky si máme o  čem poví-
dat, vždycky musíme něco důležitého 
probrat a pořád máme co dělat. Největ-
ší pracovní zátěž nás každoročně čeká 
v prázdninovém období, kdy se pořádají 
různé akce jak pro děti, tak i pro dospě-
lé. V letošním roce se náš spolek rozrostl 
o nové členky, které rády připojily ruce 
k dílu. Jsem ráda a těší mě, že je o „člen-
ství“ v našem spolku i nadále zájem.

Aby bylo jasno, nesedíme pořád jen 
doma nebo v naší „klubovně“, ale pravi-
delně každoročně vyrážíme za kulturou 
a  také na procházky, to zase abychom 
něco udělaly pro své zdraví. Na jaře jsme 
byly na divadelním představení v brněn-

ském divadle, kde jsme shlédly činohru 
„Mandragora, která všechny pobavila 
a rozesmála.

V srpnu jsme se rozhodly, že navští-
víme nedaleké město Kroměříž, které 
nabízí svým návštěvníkům plno his-
torických a  uměleckých zážitků. Není 
v  lidských silách shlédnout všechny 
pamětihodnosti, které nám Kroměříž 
nabízí, proto jsme se rozhodly, že svou 
návštěvou poctíme  Arcibiskupský zá-
mek a  projdeme se nově zrekonstruo-
vanou chloubou Kroměříže – Květnou 
zahradou. Prohlídka zámku byla úžasná, 
ale návštěva Květné zahrady nás pohla-
dila na duši. Do slova a do písmene. Pro-
cházka nádhernou kolonádou, návštěva 
skleníků, perfektně vysázené záhony 
a květinová výzdoba celého areálu nám 

brala dech. Pohled ze střešní vyhlídkové 
terasy na celý komplex Květné zahrady 
byl okouzlující. Zahradní architekti tady 
odvedli perfektní dílo a  zakompono-
vané jezírko s  okrasnými rybami bylo 
v parném odpoledni osvěžujícím útoči-
štěm pro znavené poutnice. Prostě jsme 
se shodly, že takových výletů musíme 
v příštím roce uskutečnit víc.

V okolí naší vesnice je mnoho zají-
mavých míst, které jsou jako stvořeny 
pro příjemné vycházky. Jednou takovou 
jsme se vydaly po nové obslužné komu-
nikaci do nedalekých Stříbrnic. Počasí 
nám přálo, bylo nádherné slunečné, ob-
klopovala nás okolní příroda, luční kvítí 
a klid. Jedním slovem pohoda, na kterou 
v každodenním shonu zapomínáme.

Jana Zlámalová, místostarostka 

Trnky se musí řádně připravit
Trnky se musí řádně připravit

Babinec pro účastníky Mikroregionem na kolech
Babinec pro účastníky Mikroregionem na kolech

Babinec na zámeckém nádvoří v Kroměříži

Babinec na zámeckém nádvoří v Kroměříži
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Vrchoslavické úterky pro děti

Vrchoslavice

K létu a prázdninám patří dovolená, 
stanování, tábory, pobyty u  babičky 
nebo příbuzných. Těší se děti, ale i rodi-
če.  A mezi tím vším je doba, kdy jsou 
děti doma.

Dřív to bylo jednoduché. Ráno jsme 
do sebe hodili gumový rohlík, zapili ho 
kakaem a vypadlo se ven. Tam vždycky 
někdo byl. A když ne, dalo se zazvonit 
na kamaráda, nebo prostě jít k nim do 
dvora zadem přes zahradu. Venku jsme 
stavěli bunkry, jezdilo se v prachu pol-
ních cest na kole, lezlo na stromy, hrá-
lo se s  míčem. Když odbíjelo poledne, 
vědělo se, že babičky už čekají s  obě-
dem. Po obědě starší děti čekalo pár 
povinností, které bylo potřeba udělat 
co nejrychleji, a pak hurá k vodě! A tam 
být co nejdéle. Když z  kostela zaznělo 
klekáním, starosti jsme si s ním neděla-
li. Dokud bylo světlo, lítalo se po venku. 
Badminton pod pouličním osvětlením 
se dal hrát i do jedenácti hodin. Nikdo 
nás nestrašil nebezpečnými klíšťaty, 
vodou zamořenou sinicemi, agresivní-
mi slunečními paprsky. Nehrozil nám 
únos, šikana ani ohrožení mravní vý-
chovy. Přestože nikdo z nás nedodržo-
val pitný režim, přilbu jsme znali jen 
z fi lmů a na kolo nasedali zásadně bez 
této ochrany, a i když opalovací krémy 
měly ochranný faktor nula, tak jsme to 
dětství přežili. Troufám si říct, že i  bez 
následků.

Dnes jsou prázdniny stejně 
dlouhé jako před 20ti, 30 nebo 
i 50 lety. Možností, kam jet, jak 
strávit čas, je ale mnohem víc. 
I  dnešní děti znají běhání ven-
ku, stavění bunkrů u  potoka 
a stanování za stodolou. Dokon-
ce i  skákání gumy, vyvolávku 
a vybišku. Za těch několik desí-
tek let však přibylo nejen dětem 
spousta technických „zázraků“, 
které dokážou vyplnit volný čas 
jinak, než jsme znali my. Přesto jsou 
chvíle, kdy naše ratolesti vypustí z  úst 
větu, při které většině rodičů vstávají 
vlasy na hlavě: „Já se nudím!“. A právě 
proti této větě vytáhly do boje mamin-
ky z Vrchoslavic a vymyslely tzv. Prázd-
ninové úterky. Doufaly, že se zde potka-
jí děti s dalšími vrstevníky a třeba se pak 
společně domluví na dalších setkáních 
venku (možná i  bez mobilů a  interne-
tu).

Obec celou akci ochotně zastře-
šila, takže po dobu letošních letních 
prázdnin se mohly děti z  Vrchoslavic 
těšit každé úterý na novou akci, poka-
ždé „z  kuchyně“ jiného organizátora. 
Celkem se konalo deset úterků – tedy 
deset různorodých akcí pro děti nejen 
z Vrchoslavic, ale i okolních obcí.

Jako první se v  parném letním dni 
konala vodní bitva v  areálu Zamlýní. 
O týden později proběhla návštěva 
místního teletníku ZOD Agrispol, kde 

si mimo jiné děti s  rodiči společně vy-
robily čerstvý mléčný jahodový koktejl 
a nechybělo ani zpívání s kytarou. Další 
úterní odpoledne  si děti  zahrály hru 
Šifra mistra Vrchoslavic, při které mu-
sely zapnout mozkové buňky a  projít 
cestou plnou nejasných a  neúplných 
zpráv. Plná překvapení byla také hra na 
archeology (nevěřili byste, co vše doká-
zaly děti nalézt a vykopat…). Poslední 
červencové úterý si mohly děti v  mo-
torestu U Černého rytíře samy připravit 
pizzu – díky spolupráci s  přítomnými 
rodiči šla práce hezky od ruky a  vlast-
noručně připravená pizza všem náram-
ně chutnala.

Druhá polovina prázdnin utíkala 
k  nelibosti většiny dětí ještě rychleji. 
První srpnové úterní odpoledne dobyl 
areál Zamlýní kmen malých indiánů 
(s válečným malováním a  čelenkami 
ozdobenými pravými pery sousedo-
vých kohoutů), Noční tajuplná hra pak 

obsahovala  nejen spoustu 
pohybu, bystrosti, strategie, 
ale i opékání hadů z kynutého 
těsta a pozdní večeři v podobě 
špekáčků. 

Déšť se nevyhnul ani prázd-
ninovým úterkům. Naštěstí 
je tu sokolovna, ve které se 
dá procvičit nejen obratnost 
a  rychlost, ale i  přesnost, hod, 
střelba ze vzduchovky a  z pra-
ku, a  dokonce i  slaňování. Po-
dobné dovednosti se hodily 
dětem i následující úterý při Ne-
tradiční olympiádě, kdy se sou-
těžilo o  opravdové olympijské 
medaile. K tradičním disciplí-
nám však přibylo třeba skládání 
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papírové vlaštovky a  její „odstartování 
k  nebi“ nebo stavění architektonicky 
zajímavých komínů.

Poslední prázdninové odpoled-
ne bylo vlastně dopoledne. Problémy 
s dokončením opravy školy a školky po-
sunuly termín zahájení školního roku 
ve Vrchoslavicích, takže se akce pro děti 
přesunula na dopolední hodiny. Mete-
orologové předpovídali parný den a je-
jich předpověď se do puntíku vyplnila. 
Skupinky dětí se vydaly podle mapy od 
obecního úřadu, přes rybník Lopaťák, 
do Vitčic na dětské hřiště v areálu býva-
lé mateřské školy. Cestou plnily různé 
úkoly a   hrdinně odolávaly slunečním 
paprskům. Konečně Vitčice! Pohled na 
dětské hřiště okamžitě odstranil veške-
rou únavu a dodal energii na další řádě-

ní. I malé občerstvení ve stínu pod per-
golou přišlo vhod. Nakonec špekáček 
opečený na ohni patří přece k prázd-
ninám. A ty právě skončily…

Poděkování patří všem, kteří si 
v  dnešní uspěchané době našli čas 
a  těchto deset na sobě nezávislých 
akcí pro děti zorganizovali, děkuje-
me také rodičům a prarodičům, kteří 
společně s  dětmi přišli a  nejednou 
se zapojili do samotné organizace 
akcí a  samozřejmě  díky patří všem 
dětem, kteří si prázdninové úterky 
přicházeli společně užít. 

Vždyť prázdniny jsou tu od toho, 
aby se nejen sdílely na sociálních 
sítích, ale opravdu pořádně užily… 

Adéla Palíšková 
a Hana Žurowská
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Želeč

Dovolte mi, abychom se 
jako nováček v Mikroregio-
nu Němčicko krátce před-
stavili. Historie obce Že-
leč sahá až do roku 1131, 
kdy zde měl majetky olo-
moucký kostel. V průběhu let se obec 
neustále měnila a rozšiřovala do dnešní 
podoby. Jádro obce tvoří široká ulicová 
náves s  bohatou lipovou alejí a  domi-
nantou kostela Sv. Bartoloměje. V obci 
najdeme také poklonu Sv. Jana Nepo-
muckého. Obytné domy obklopují cen-
trum ze všech směrů. Nejnovější část 
obce Podsedek s  rodinnou výstavbou 
byl kolaudován v roce 2010. V současné 
době má obec 539 obyvatel. V obci fun-
guje mateřská škola, obchod, hospoda, 
dále zde najdete kulturní dům s malou 
posilovnou, sportovní areál s  fotbalo-
vým hřištěm a požární nádrží, letní vý-
letiště v Hájku, dětské hřiště. Nedaleko 
obce pramení Želečský potok, na jehož 
toku byla vybudována retenční vodní 
nádrž, která je oázou klidu pro volnoča-
sové aktivity. 

V obci máme poměrně bohatý 
společensko-kulturní život. Každoroč-
ně se tu konají plesy, maškarní bál, pá-
lení čarodějnic, dětský den, pytlácká 
noc, hodová zábava, vánoční jarmark, 
rozsvěcování vánočního stromečku 
a další akce pro děti i dospělé. Nezane-
dbatelnou část společenského života 
obstarávají složky, které zde fungují 
– Myslivecký spolek Želeč, SDH Želeč, 
TJ Želeč, oddíl kopané a Klub zahrád-
kářů v Želči. 

Vážíme si toho, že jste nás přijali 
mezi sebe do Mikroregionu Němčicko, 
který pro nás není úplnou neznámou, 
neboť se každoročně zapojujeme do 
některých z  vašich akcí, např. Na bi-
cyklech Němčickem nebo Olympiáda 
mateřských škol. Těšíme se na další 
setkání s  vámi při společensko-kul-
turních akcích mikroregionu.

Přejeme vám všem klidné proži-
tí svátků vánočních a  hodně zdraví 
a úspěchů v roce 2016.

Ing. Bronislava Augustinová, 
starostka obce
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Na bicyklech Němčickem  po deváté 
Sobota 12.9.2015 byla v  širokém 

okolí ve znamení cyklistiky.
My, kteří jsme se na Hané narodili, 

si ani neuvědomujeme, jak moc  jsme 
s bicykly spjati. Kolo  má u nás  každé 
dítě, dospělý, ale i senior. Běžně jej po-
užíváme nejen pro zábavu a sportová-
ní, ale i  jako dopravní prostředek. Do 
školy, do práce, do obchodu, ale i  do 
zahrady… Bez kola si neumíme život 
představit.  Ale není tomu všude tak. 
V  kopcovitějších krajích nebo ve měs-
tech zdaleka není přesun na dvou ko-
lech tak běžnou záležitostí jako u  nás.  
Nebývá výjimkou, že dospělí ani na 
kole jezdit neumí, děti dostávají svoje 
první kolo až  po desátém roce  nebo  je 
v rodině jedno jízdní kolo pro více čle-
nů. Inu, někdo má o kolečko víc, Hanák 
potřebuje ta kolečka rovnou dvě! 

Již před devíti lety se poprvé zrealizo-
vala myšlenka propojit všech 16 obcí mi-
kroregionu Němčicko cykloturistickou 
akcí určenou pro všechny bez ohledu na 
věk či fyzickou kondici. Málokdo tenkrát 
tušil, jak oblíbenou se tato akce stane, 
a to nejen mezi občany našeho mikrore-
gionu. Pravidelně druhou sobotu v září 
projíždějí cykloturisté obcemi Němčicka 
(někteří samotní, jiní ve dvojicích, men-
ších či větších skupinách, a dokonce celé 
rodiny ), v  každé z  obcí je připraveno 
malé občerstvení a  nabídnuta nějaká 
zajímavost ke zhlédnutí. Loni se poprvé 
k 16 obcím mikroregionu Němčicko při-
pojila i Želeč. Ne všichni toto rozhodnutí 
uvítali s nadšením, ale i letos byla Želeč 
jednou z obcí cykloturistické trasy. 

Dojezd byl v letošním roce ve Vrcho-
slavicích, v Dlouhé Vsi, v areálu Zamlýní. 
Díky  zástupcům obce, dobrovolníkům 
a sponzorům se podařilo Zamlýní pro-
měnit v místo, kde si každý, kdo do naší 
obce dojel, našel to svoje. Od nezbyt-
ného občerstvení s  bohatým výběrem 
jídel i  nápojů, milého dárku v  podobě 
„placky“ s  logem akce, přes dřevěnou 
dráhu zručnosti, soutěže na neobvyk-
lých kolech, slosování o zajímavé ceny 
až po hudební vystoupení skupin „Tak 
určitě“, „Saša band“, kapelu „Funny“ 
a večerní ohňostroj. 

Letošní  cykloprojížďku  mikroregi-
onem  jsme  „okořenili“ malým testem. 
V tomto testu čekalo na cyklisty 17 otá-
zek týkajících se jednotlivých obcí. Pro 
vypsání odpovědí  dostal každý již při 

startu propisku Vrchoslavic. Soudě po-
dle reakcí účastníků akce se myšlenka 
malého testu líbila a možná, že ji využijí 
i další obce v příštích letech. Uvidíme…

Všechny odevzdané testy postou-
pily do slosování o  zajímavé ceny. 
Podmínkou slosování byly alespoň tři 
správné odpovědi a  tu splnilo všech 
576 cyklistů, kteří u  cíle ve Vrchoslavi-
cích vložili vyplněný test do příslušné 
schránky. A díky našim sponzorům 
a  partnerům akce jsme měli oprav-
du krásné a  hodnotné ceny, většinou 
s cyklistickou tematikou.

A jaká byla v letošní teplé podzimní 
sobotě účast? Prostřednictvím papíro-

vých náramků, které účastníci dosta-
li na ruku již při startu v  jedné ze 17 
obcí (na náramku byly  vyplněny úda-
je o místě a času startu, věku a  jménu 
účastníka), jsme letos získali nemalý 
přehled o  cyklistech, kteří dorazili do 
Vrchoslavic. Zpracováno bylo 696 ná-
ramků. Technicky zdatní dobrovolníci 
s  notebooky přenesli v  našem „výpo-
četním středisku“ údaje z  náramků do 
elektronické podoby. Zpracování těch-
to údajů i  vypracování dotazníků (ty 
vyplňovali dobrovolníci s  tablety spo-
lečně s cyklisty přímo v areálu) zajistila 
fi rma Survio (www.survio.com) a díky ní 
máme možnost vidět výsledky: 
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Podle našeho odhadu  se akce zú-
častnilo okolo tisícovky cykloturistů, 
ne všichni samozřejmě projeli všech 
17  obcí a  ne všichni dojeli na závěr do 
Vrchoslavic. Nejmladším „cyklistou“ byl 
4měsíční Honzík Vrána z  Doloplaz, kte-
rý absolvoval všech 17 obcí společně 
s  tatínkem Martinem. Letos to byla ješ-
tě jízda v  přívěsném vozíku, ale možná 
zanedlouho pojede Honzík  společně 
s tátou. Kdoví… Nejstarším účastníkem 
se stal pětaosmdesátiletý Jaroslav Pun-
čochář z Němčic nad Hanou, který projel 
14 obcí. Obdiv si zaslouží i manželé No-
votní z Němčic, kterým bylo dohromady 
153 let a přitom projeli všech 17 obcí. 

Nejednu hodinu ve svém volném 
čase strávili někteří z  nás, ti technicky 
zdatnější, výrobou zajímavých „vozítek“, 
které jste mohli sami vyzkoušet při sou-
těžích v prostorách Zamlýní. Koloběžku 
s velkými koly občas potkat můžete, ale 
zadošlapku či volantkolo jen stěží. Ti, 
kteří se nebáli a  zajímavé jednostopé 
vozidlo na vlastní pohon vyzkoušeli, jis-
tě pochopili, že „není kolo jako kolo“…

Nemalé poděkování patří i   na-
šim ochotným „fotoreportérům“ , díky 
nimž můžete zhlédnout na webových 
stránkách  „www.vrchoslavice.cz“ a „na 
rajčeti – uživatel vrchoslavice“  spous-
tu fotografi í přímo z  areálu Zamlýní či 
z putování po mikroregionu Němčicko.

Obrovský dík patří také všem spon-
zorům, spolkům i  dobrovolníkům z  řad  
místních občanů, kteří pomohli celou 
akci připravit, technicky zajistit a  samo-
zřejmě zorganizovat přímo v prostorách 
areálu Zamlýní. A děkujeme i  Tomáši 
Brabcovi, který svým nezaměnitelným 
hlasem celé odpoledne moderoval. 
A  v  neposlední řadě velké poděkování 
náleží všem dobrovolníkům na stanoviš-
tích v  jednotlivých obcích, protože letos 
to byl občas pěkný „šrumec“, který zvládli 
na jedničku. A samozřejmě děkujeme 
Vám všem, kteří jste do Vrchoslavic  dora-
zili (na kole či jinak) a užili si to cyklistické 
odpoledne společně s ostatními. Protože  
vidět odjíždět spokojené účastníky devá-
tého ročníku bylo pro nás, organizátory, 
tou největší odměnou. 

Příští rok nás čeká kulatý X. ročník. 
Tak se  za rok  v září, možná ještě ve vět-
ším počtu, sejdeme opět „na bicyklech“, 
tentokrát  při dojezdu v  Hrušce. Ona 
totiž taková podzimní sobota strávená 
projížďkou na čerstvém vzduchu, krás-
nou krajinou Hané a v sedle kola může 
být docela hezká…

Hana Žurowská a Adéla Palíšková
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Na bicyklech Němčickem ve fotografiích
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Kalendář akcí obcí MRG Němčicko
Víceměřice 17. 12. 2015 Zpívání u stromečku, obecní úřad
Vrchoslavice 19. 12. 2015 Zabíjačka na návsi
Vrchoslavice 20. 12. 2015 Cesta do Nazaretu-kostel
Vrchoslavice 22. 12. 2015 Zpívání u stromečku
Dřevnovice 23. 12. 2015 Zpívání u stromečku s živým betlémem
Mořice 24. 12. 2015 Živý betlém
Tvorovice 24. 12. 2015 Po stopách zlatého prasátka - vycházka
Vrchoslavice 25. 12. 2015 Štěpánská zábava 
Němčice nad Hanou 26. 12. 2015 Živý Betlém, farská zahrada od 17.00
Němčice nad Hanou 26. 12. 2015 Štěpánská zábava, sokolovna od 20.00
Tvorovice 26. 12. 2015 Štěpánský turnaj v ping-pongu
Víceměřice 27. 12. 2015 Z Kozlova na Předinu, 9.00 z Kozlova
Tištín 27. 12. 2015 Vytrubování u betléma, náves 16.00, Morkovčanka
Nezamyslice 31. 12. 2015 Silvestrovská koupel v Hané – u mostu
Víceměřice 31. 12. 2015 Ohňostroj
Víceměřice 31. 12. 2015 Vítání nového roku na Kozlově
Doloplazy 1. 1. 2016 Novoroční pochod k Želečskému rybníku
Dřevnovice 1. 1. 2016 Novoroční ohňostroj
Nezamyslice 2. 1. 2016 Hasičský turnaj v sálové kopané 17. okrsku – sportovní hala
Pivín 9. 1. 2016 Obecní ples, pořádá Obec Pivín
Doloplazy 15. 1. 2016 Hasičský ples, kulturní dům
Dobromilice 16. 1. 2016 Hasičský ples, od 20.00, sokolovna
Nezamyslice 16. 1. 2016 Sportovní ples
Tištín 16. 1. 2016 Ples KPŠ, sokolovna od 20.00, skupina DORADO
Dřevnovice 16. 1. 2016 Společenský ples
Tištín 17. 1. 2016 Dětské šibřinky, sokolovna od 14.00, hraje DORADO
Němčice nad Hanou 17. 1. 2016 O Honzovi a hloupé víle Rozárce, kino OKO13.00
Víceměřice 22. 1. 2016 Hasičský ples, košíkárna od 20.00
Nezamyslice 23. 1. 2016 Hasičský ples
Pivín 23. 1. 2016 Farní ples, pořádá Římskokatolická farnost sv. Jiří
Hruška 23. 1. 2016 Ples, Hanáci
Němčice nad Hanou 23. 1. 2016 Školní ples, restaurace Zátiší, od 20.00, skupina DETO
Pavlovice u Kojetína 23. 1. 2016 Posezení se seniory
Víceměřice 23. 1. 2016 Dětské šibřinky, košíkárna 14.00
Nezamyslice 29. 1. 2016 Mažoretkový ples
Pivín 30. 1. 2016 Šibřinky pro dospělé, pořádá TJ Sokol
Dřevnovice 30. 1. 2016 Dětské šibřinky
Němčice nad Hanou 30. 1. 2016 Hasičský bál, sokolovna, od 20.00, skupina Los playboys
Želeč 30. 1. 2016 VI. Obecní ples, skupina MARBO
Víceměřice 30. 1. 2016 Zeliáda, košíkárna, 14.00
Tvorovice 30. 1. 2016 Maškarní ples pro dospělé
Němčice nad Hanou 31. 1. 2016 Dětský karneval, sokolovna
Vitčice 6. 2. 2016 Vitčické ostatky a pochovávání basy
Nezamyslice 6. 2. 2016 Ostatky  - u nové hasičské zbrojnice
Mořice 6. 2. 2016 Maškarní bál, od 20 00, skupina BENE Olomouc
Němčice nad Hanou 6. 2. 2016 Mistrovství Olomouckého kraje v krasojízdě, sokolovna
Němčice nad Hanou 6. 2. 2016 Fotbalový turnaj starší přípravka, Suprovka
Tvorovice 6. 2. 2016 Maškarní ples pro děti
Pivín 6. a 9. 2. 2016 Ostatky, pořádá Divadelní společnost Větřák
Mořice 7. 2. 2016 Dětské šibřinky
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Vrchoslavice 7. 2. 2016 Literární labyrint aneb hádanky mezi řádky, knihovna
Dřevnovice 12. 2. 2016 Hasičský ples
Koválovice-Osíčany 13. 2. 2016 Hasičský ples 
Němčice nad Hanou 13. 2. 2016 Český pohár žactva v krasojízdě, sokolovna
Víceměřice 13. 2. 2016 Ostatková veselice, košíkárna, 18.00
Doloplazy 13. 2. 2016 Společenský ples, kulturní dům
Koválovice-Osíčany 14. 2. 2016 Dětský maškarní ples
Dobromilice 19. 2. 2016 Tradiční šibřinky pro dospělé, od 20.00 v sokolovně
Nezamyslice 19. 2. 2016 Srdíčkový ples
Hruška 19. 2. 2016 Ples, Hasiči
Dobromilice 20. 2. 2016 Tradiční šibřinky pro děti, od 14.00 v sokolovně
Hruška 20. 2. 2016 Šibřinky, Hasiči
Pavlovice u Kojetína 20. 2. 2016 Posezení se seniory
Víceměřice 20. 2. 2016 Víceměřická gořalka roku, košíkárna 14.00
Tištín 20. 2. 2016 Ples SDH, sokolovna od 20.00, hraje ANIMO BAND
Vrchoslavice 20. 2. 2016 Vepřové hody
Víceměřice 21. 2. 2016 Setkání seniorů, košíkárna
Němčice nad Hanou 26. 2. 2016 Rádobydivadlo Klapý, Rozmarné léto, kino OKO
Pavlovice u Kojetína 27. 2. 2016 Dětský karneval
Želeč 27. 2. 2016 Hasičský ples, skupina NOVIOS 
Němčice nad Hanou 27. 2. 2016 Fotbalový turnaj mladší žáci, Suprovka
Němčice nad Hanou 5. 3. 2016 Divadelní ples, sokolovna, skupina Peteŕ s Music
Vrchoslavice 8. 3. 2016 Posezení k MDŽ
Nezamyslice 11. 3. 2016 Maškarní ples
Nezamyslice 12. 3. 2016 Dětské šibřinky

Pavlovice u Kojetína 12. 3. 2016 MDŽ
Vrchoslavice 12. 3. 2016 Hasičský ples s kapelou BENE
Dřevnovice 12. 3. 2016 Posezení s důchodci
Němčice nad Hanou 13. 3. 2016 Smrtná neděle, kino OKO
Vrchoslavice 13. 3. 2016 Dětský karneval
Víceměřice 16. 3. 2016 Pletení pomlázek, košíkárna
Němčice nad Hanou 19. 3. 2016 ORION DANCING STARS,Suprovka
Dřevnovice 19. 3. 2016 Pletení pomlázek a výroba velikonoční dekorace
Němčice nad Hanou 25. 3. 2016 Kočovné divadlo Ad Hoc, S úsměvem nepilota, kino OKO
Němčice nad Hanou 3. 4. 2016 Aprílová jízda, cyklostezka 
Víceměřice 8. 4. 2016 Čaj o čtvrté, obecní úřad
Němčice nad Hanou 9. 4. 2015 Koncert D.O.M. ZUŠ Němčice, Suprovka
Tvorovice 16. 4. 2016 Ukliďme Tvorovice
Víceměřice 23. 4. 2016 Den země
Němčice nad Hanou 30. 4. 2016 Čarodějnice, taneční parket u fotbalového stadionu
Pavlovice u Kojetína 30. 4. 2016 Pálení čarodějnic a stavění máje
Víceměřice 30. 4. 2016 Průlet čarodějnic a čarodějů obcí, chata ve Svodnici
Tvorovice 30. 4. 2016 Pálení čarodějnic
Hruška 30. 4. 2016 Slet čarodějnic, Hruštičky
Nezamyslice 30. 4. 2016 Pálení čarodějnic
Koválovice-Osíčany květen Stavění máje
Vrchoslavice 1. 5. 2016 Turnaj v kuželkách
Vrchoslavice 7. 5. 2016 Běh osvobození
Víceměřice 7. 5. 2016 Hodové odpoledne
Němčice nad Hanou 30. 4. - 7. 5. 2016 Hanácký divadelní máj, kino OKO
Tvorovice 7. 5. 2016 Střelby na asfaltové terče
Víceměřice 8. 5. 2016 Hodový fotbal
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Tvorovice 14. 5. 2016 Kulturní program u příležitosti Dne matek
Vrchoslavice 14. 5. 2016 Memoriál Vl. Novotného-hasičská soutěž
Vrchoslavice 22. 5. 2016 Mše u kapličky v Dlouhé Vsi
Němčice nad Hanou 27. 5. 2016 Akademie ZŠ, kino OKO
Dřevnovice 28. 5. 2016 Kácení Májky
Tvorovice 28. 5. 2016 Sportovní odpoledne pro děti a dospělé
Doloplazy květen 2016 Olympiáda MŠ
Hruška květen 2016 Střelby, Myslivci
Pavlovice u Kojetína 2. 6. 2016 Kácení máje, dětský den
Vrchoslavice 4. 6. 2016 Myslivecký dětský den
Dřevnovice 4. 6. 2016 Memoriál Aloise Zelinky
Dřevnovice 4. 6. 2016 Den dětí
Víceměřice 4. 6. 2016 Víceměřický výšlap
Němčice nad Hanou 11. 6. 2016 NAPOHODU, hasičárna
Hruška 11. 6. 2016 Memoriál Vratislava Vrány
Koválovice-Osíčany 11. 6. 2016 Sjezd rodáků v areálu koupaliště
Koválovice-Osíčany 12. 6. 2016 Oslava 90 let založení hasičského sboru, v hliníku v Osíčanech
Koválovice-Osíčany 12. 6. 2016 Pytlácká noc v hliníku v Osíčanech
Němčice nad Hanou 16. -18. 6. 2016 Svátek hudby
Vitčice 18. 6. 2016 Pohádkový les
Němčice nad Hanou 18. 6. 2016 Sraz rodáků
Dřevnovice 18. 6. 2016 Výlet pěšky či na kolech na Kozlov
Nezamyslice 24. 6. 2016 Zimní olymppijáda
Vrchoslavice 24. - 25. 6. 2016 Rockový mlýn
Tištín 25. 6. 2016 Tištínské hody
Tištín 26. 6. 2016 Tištínské hody
Tvorovice 1. - 3. 7. 2016 Stanování
Pavlovice u Kojetína 2. 7. 2016 Zahájení prázdnin
Tvorovice 15. - 17. 7. 2016 Mezinárodní fi lmový festival Tvorovice
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V SOBOTU 26. PROSINCE 2015 V 18.30

před kostelem
sv. Václava

v Nezamyslicích
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OBEC DŘEVNOVICE ZVE OBČANYOBEC DŘEVNOVICE ZVE OBČANY

NA NOVOROČNÍ OHŇOSTROJNA NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ
1. 1. 2016 NA AREÁLU ZDRAVÍ V 17. HODIN1. 1. 2016 NA AREÁLU ZDRAVÍ V 17. HODIN
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Betlém v Dřevnovicích


